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A LIGA Szakszervezetek úgy
véli, hogy nem volt hiábavaló
a kormány képviselõi felé a
folyamatos levelezés, a fi-
gyelmeztetések, a demonst-
rációk, a sztrájkbejelentés, a
félpályás útlezárás, a nem-
zetközi szakszervezetek felõl
érkezõ tiltakozás: szeptem-
ber 6-án megkezdõdtek a há-
romoldalú tárgyalások az új
Munka Törvénykönyve (Mt.)
tervezetérõl.

A megbeszélésen részt vett
Czomba Sándor, a Nemzetgazda-
sági Minisztérium foglalkoztatás-
politikáért felelõs államtitkára,
Dávid Ferenc, a Vállalkozók és
Munkáltatók Országos Szövetsé-
ge (VOSZ) fõtitkára, Rolek Fe-
renc, a Munkaadók és Gyáripa-
rosok Országos Szövetségének
(MGYOSZ) alelnöke, Zs. Szõke
Zoltán, az Általános Fogyasztási
Szövetkezetek és Kereskedelmi
Társaságok Országos Szövetsé-
gének (ÁFEOSZ) elnöke, Gaskó
István, a LIGA Szakszervezetek
elnöke és Palkovics Imre, a Mun-
kástanácsok Országos Szövetsé-
gének elnöke.

A résztvevõk a minisztérium
meghívására vettek részt az
egyeztetésen, majd a délután
megtartott sajtótájékoztatón el-
hangzottak szerint máris komoly
elõrelépéseket tettek a munkavál-
lalók számára a tervezetben sze-
replõ különösen hátrányos intéz-
kedések visszavonására.

Czomba Sándor hangsúlyozta,
hogy a tárca által nyilvánosságra
hozott koncepcióhoz 300 érdemi
javaslat érkezett, ezeket összedol-
gozták, és a megbeszélésen már
az új változatról tárgyaltak. Kö-
zölte, a kormány célja, hogy a
parlament még az õszi ülésszak
alatt fogadja el az új Mt.-t. 

Kérdésre válaszolva kiemelte,
hogy a meghívottak köre lefedte a
munkaadói érdekképviseleteket,
a szakszervezetek közül pedig
azokkal tárgyaltak, amelyek -
megfogalmazása szerint - nyitot-
tak voltak az érdemi párbeszédre.

Az államtitkár elmondta,
egyetértettek abban, hogy szük-
ség van a foglalkoztatás bõvítését
elõsegítõ új szabályozásra.

Rolek Ferenc arról beszélt,
hogy találtak kompromisszumos
megoldásokat. Közölte, elfogad-

ták azt a munkavállalói igényt,
hogy garanciális szabályokat kell
beépíteni a jogszabályba és, hogy
a versenyképesség javítása miatt
a munkavállalók nem válhatnak
kiszolgáltatottá. Megállapodtak
abban is, hogy az új Mt. továbbra
is csak a munkaviszonyban fog-
lalkoztatottakra vonatkozó sza-
bályokat fekteti le, valamint ab-
ban, hogy az új kódexben szabá-
lyozzák a munkaerõ-kölcsönzést.

Kérdésre válaszolva elmondta:
ha meg is marad az új Mt.-ben az
a szabályozás, hogy a túlóra el-
lenértékét a munkáltató szabad-

idõben is kiadhatja, a munka-
adók valószínûleg nem élnek
majd ezzel a lehetõsséggel, mert
kétszeres bérköltséget jelentene
számukra.

Dávid Ferenc kiemelte, hogy az
eredeti minisztériumi tervezetbõl
(a jogszabályból)  kikerül a mun-
kavállaló korlátlan kártérítési fele-
lõssége. Ugyanakkor - hangsú-
lyozta - meg kell találni a közép-
utat, mert nem maradhat fenn a
jelenlegi passzus, miszerint csu-
pán két hét átlagkeresettel is el-
rendezhetõ a vétlen károkozás.

(Folytatás a 4. oldalon)

Két hónapi fizetéssel tartozik mintegy 170 dolgozójának az AES Borso-
di Energetikai Termelõ és Szolgáltató Kft. (szept. 15.). A munkaválla-
lók érdeklõdésére az a válasz, hogy nincs pénz. Idén májusban az adás-
vétel ugyan megtörtént, de az új tulajdonos, a Cívis Capital Ingatlanfej-
lesztõ és Pénzügyi Tanácsadó Zrt. nem kapta meg a MEH-tõl az enge-
délyt. A hivatalos ügyintézési határidõ szeptember 19-én jár le. Az új
cég és az EVDSZ is sürgette az engedélyest. A szakszervezeti szövetség
a kialakult helyzetet aggasztónak tartja és folyamatos konzultációt kez-
deményez. 

❖ ❖ ❖

Az EVDSZ véleménye szerint súlyos konfliktus alakult ki az ame-
rikai tulajdonú AES Borsodi Energetikai Kft. tulajdonosa és a kft.
munkavállalói között. A cég szakszervezete az EVDSZ-hez tartozik.
A szövetség vezetõi többszöri kezdeményezés ellenére sem tudtak
megállapodásra jutni az AES tulajdonos képviselõivel több, a mun-
kavállalókat érintõ kérdésben (munkabér, ksz. szerinti juttatások,
bér- és szociális megállapodás), ezért szeptemberben nyomásgya-
korló demonstrációt terveznek az Amerikai Egyesült Államok Buda-
pesti Nagykövetsége elé. 
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KSH-ADATOK
Elõzetes adatok alapján az ipari termelés volumene
az elõzõ év azonos idõszakához viszonyítva 2011
júliusában 0,3%-kal, munkanaphatásoktól megtisz-
títva 2,7%-kal nõtt. A termelés az év elsõ hét hónap-
jában 7,0%-kal magasabb volt, mint az elõzõ év azo-
nos idõszakában. Az elõzõ hónaphoz képest a sze-
zonálisan és munkanaptényezõvel is kiigazított ipa-
ri termelési index júliusban 0,8%-kal emelkedett.

NAV-TÁJÉKOZTATÓ
A magánszemélyek összevont jövedelme tavaly
a Nemzeti Adó- és Vámhivatal (NAV) adatai sze-
rint 1,4 százalékkal, 119,8 milliárd forinttal nõtt,
az adókötelezettség teljesítése után a jogszabályi
változások következtében 150 milliárd forinttal
több maradt a lakosságnál. Tavaly 3,74 millióan
rendelkeztek munkaviszonyból származó bérjö-
vedelemmel, melynek átlagos összege éves szin-
ten 1,86 millió, havi szinten 155 ezer forint volt. A
munkaviszonyból származó bérjövedelmek 1,9
százalékkal emelkedtek, a munkabérrel rendelke-
zõk létszáma 1,5 százalékkal, a bérjövedelem egy
fõre jutó átlaga pedig 0,4 százalékkal. A 2010-es
adóévrõl 4,5 millió magánszemély adott be szja-
bevallást, 22 ezerrel több, mint az elõzõ évben. A
4,5 millió bevallóból csak 3,5 millió fizetett adót.

KÉRELEM MÁRKUSHEGYÉRT
A kormány a szénfillér fenntartásához kéri az
Európai Bizottság egyetértését, ezzel a tervezettel
2012 helyett 2014 végéig mûködhet az ország
egyetlen mélymûvelésû szénbányája, a Márkus-
hegyi Bányaüzem, továbbá a rekultiváció 2018-ig
adhat munkát a térségben - mondta Bencsik János
klíma és energiaügyekért felelõs államtitkár szep-
tember 2-án  Oroszlányban, a 61. Bányásznap ün-
nepi szónokaként. Az államtitkár kiemelte, hogy a
környezetvédelmi elõírások és az elöregedett
erõmûvi technológia miatt elkerülhetetlen az évti-
zed közepére elõirányzott bezárás, de levezénylé-
se csak a kollektív szerzõdés szerinti juttatások
biztosítása mellett hajtható végre. Ennek részét
képezik a felmondási és végkielégítési juttatások,
valamint a nyugdíjszerû ellátásra még nem jogo-
sultak újrakezdési támogatása és az átképzési
programok finanszírozása. Beszédében Bencsik
János emlékeztetett: „A Márkushegyi Bányaüzem
és az Oroszlányi Erõmû azonnali bezárása nem
reális alternatívák… A gazdasági recesszió idején
becstelenség lett volna ezreket a nélkülözésbe ta-
szítani úgy, hogy a magas munkanélküliség miatt
esélyük se lett volna az elhelyezkedésre…"

S&D ÜLÉS VARSÓBAN
Szeptember 5-6-án a következõ idõszak tör-
vényhozási feladatait tekintette át az Európai Par-
lament Szocialisták és Demokraták (S&D) frakci-
ójának kibõvített elnöksége. A munkanélküliség,
a kiábrándultság és a reménytelenség ellen kell
felvenni a harcot - hangzott el több felszólalásban
is. Ennek érdekében a pénzpiacok európai szabá-
lyozásának hatékonyabbá tételét, a spekuláció el-
leni küzdelmet, és az EU-n kívülre, különösen az
adóparadicsomokba irányuló pénzügyi tranzak-
ciók megadóztatását fogalmazta meg gyakorlati
feladatként a testület. Herczog Edit elnökségi tag-
ként felhívta a figyelmet a devizahitel-válság sür-
getõ szociális következményeire is és a képviselõ
kezdeményezte, hogy az S&D aktívan foglalkoz-
zon a svájci frank hitelesek ügyével is. Mint
mondta, a probléma leginkább a magyar családo-
kat érinti, de más országok szolidaritása nélkül
nem fogjuk tudni megoldani a helyzetet.
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Figyeljék a honlapot!
„A demokráciáért, a szociális biztonságért, az emberi
és a munkavállalói jogok megõrzéséért” szállnak sík-
ra az érdekvédõk. A munka világát érintõ kilencpon-
tos követeléscsomagot fogalmaztak meg az Akcióegy-
ségbe tömörült szakszervezetek. Szeptember 29-tõl
indítják a határozatlan idõre meghirdetett, D-Daynek
elnevezett demonstráció- és tüntetéssorozatukat. A
mintegy 70 szakszervezetet, civil- és társadalmi szer-
vezetet tömörítõ akcióegység Budapesten és ország-
szerte szervezi akcióit. Idõközben a rendõrség nem
engedélyezte a tüntetést, amiért a szakszervezetek a
bírósághoz fordultak (szeptember 15.).

Elsõdleges a tárgyalás. Az EVDSZ Szövetségi Vezetõ-
sége a szeptember 20-i ülésén elfogadta azt az Állás-
foglalást, mely csatlakozik a Liga Tanács által hozott
állásfoglaláshoz és megerõsíti azt. Ezek szerint amíg
lehetõség van rá, tárgyalásos úton szükséges elérni a
munkavállalók számára a legkedvezõbb feltételeket a
döntéshozó szervekkel a három oldalú érdekegyezte-
tés, a Munka törvénykönyve és a nyugdíjrendszer
ügyében. Ennek hiányában az EVDSZ csatlakozik a
Liga Szakszervezetek által szervezett országos tilta-
kozó akciókhoz október 25-30 között, részt vesz az
Akcióegység október 1-jére hirdetett nagygyûlésén és
ülõsztrájkján, valamint csatlakozik az október 7-i, a
Tisztes Munka Világnapján tartott fél órás munkás-
gyûlésekhez is és részt vesz a Széll Kálmán téren
szervezendõ Liga rendezvényen. 
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Gaskó István elmondta, alapelvként példá-
ul mindhárom fél egyetértett abban, hogy
semmilyen változtatás nem eredményezheti
a bérek csökkenését - gondolva például a mû-
szakpótlékok csökkentésére és megszünteté-
sére. A munkáltatókkal azt is sikerült tisztáz-
ni, hogy a tervezettel ellentétben nem lehet
korlátlanul növelni a munkavállalók kártérí-
tési felelõsségét, vagy a nyugdíjkorhatár eme-
lése mellett nem lehet eltolni a szabadság
mértékének növelését akár csak egy évvel
sem. A túlóra kifizetése helyett annak sza-

badidõvel való megváltása kapcsán felmerült,
hogy ez kizárólag a munkavállaló egyértelmû
és egyoldalú kérésére történhessen, ahogyan
a rendes szabadság egy részének adott évet
követõ kivételének a lehetõsége is.

A munkáltatói rendes felmondás esetén - a
szeptember 6-i megbeszélésen elhangzottak
szerint - továbbra is valós és egyértelmû in-
doklást kell adnia a munkáltatónak, és egy
esetleges munkaügyi per esetén megmarad a
bizonyítási kényszer a munkáltató oldalán.

Kompromisszum kezd körvonalazódni az
elrendelhetõ maximális túlóra terén is,
amennyiben a minisztérium és a munkálta-

tók mindenképpen növelnék a jelenlegi 200
órás keretet, de nem 300 órára.

A sajtótájékoztatón elhangzottak alapján
jól látható, hogy a tárgyalások éppen csak
megkezdõdtek, de a tripartit rendszer máris
megmutatta elõnyeit. Habár konkrétumok
még alig vannak és inkább az irányban sike-
rült megegyezni, mint a végleges számokban,
reményre ad okot, hogy a kormányzat végre
megértette a háromoldalú egyeztetések fon-
tosságát. Az államtitkár ígérete szerint hama-
rosan folytatódnak a megbeszélések, és az
ennek során kialakult szöveget fogja beter-
jeszteni a kormány elé. (liganet nyomán)

Az EVDSZ
Szövetségi
Vezetõsége
ülést tartott
Budapesten,
2011. 
augusztus 
31-én.

Levezetõ elnöki tisztet Lõrincz László
töltötte be. Elsõként a résztvevõk
megtekintették a Rossz álom címû, a
LIGA Szakszervezetek és az EVDSZ
által készíttetett kisfilmet. Elhangzott,
hogy a filmet széles körben tervezik
bemutatni, például az ATV-n több al-
kalommal lesz látható.

Az ülés elõtt tájékoztató anyagokat
osztottak ki, így az EVDSZ 2011. évi

munkaprogramját, a 2011. évi oktatá-
si tervet (mindkettõt emlékeztetõül).
Ezenkívül kiosztásra került a Kérdõív
a munkavállalókhoz a Munka Tör-
vénykönyve módosítása kapcsán cí-
mû szórólap.  

Az elsõ napirendi pont szerint az
elõzõ szövetségi vezetõségi ülés jegy-
zõkönyvét hagyták jóvá, majd Gál Re-
zsõ EVDSZ elnök és dr. Szilágyi József
EVDSZ elnökhelyettes részletes tájé-
koztatást adott az új Munka Törvény-
könyve tervezettel (Mt.) kapcsolatban
megtartott nemzetközi konferenciá-
ról, melyet a LIGA Szakszervezetek és
a Munkástanácsok rendeztek Buda-
pesten, 2011. augusztus 30-án. 

Az új Mt. tervezetét „hivatalosan"
elõször a minisztérium honlapján le-
hetett olvasni július utolsó hetében.
Amint azt a különbözõ nyilatkozatok-
ból hallani lehetett a médiában, ez
nem a kormány javaslata. A megalko-
tók célja bevallottan a foglalkoztatás
rugalmasítása, a versenyképesség ja-
vítása. A tervezetet a szakszervezetek
behatóan tanulmányozták és legeny-
hébb kifejezéssel élve is „elállt a léleg-
zetük”, mármint azért, mert a terve-
zet túlnyomó része,  mintegy 143 ren-
delkezés hátrányosan érintené a
munkavállalókat. A javaslat koncepci-
onálisan megváltoztatja a szabályozá-
si szemléletet, számos garanciális
elem elveszti garanciális jellegét,
azoktól a kollektív szerzõdésben vagy

a felek megállapodásában el lehet tér-
ni a munkavállalók hátrányára is, míg
a hatályos szabályok csak a munka-
vállalók javára való eltérést engedik.

A szakszervezeti jogok megnyirbá-
lása következményeként csak csekély
lehetõség marad arra, hogy a szak-
szervezetek ksz.-ben a munkaválla-
lók javára elõnyös feltételeket harcol-
janak ki.

Néhány példa: A munkaviszony
munkáltató általi megszüntetése egy-
szerûbbé válik. Ha a munkaviszony
megszüntetésének jogellenességét a
bíróság megállapítja, a munkáltató
csak legfeljebb tizennyolc havi távol-
léti díj összegének megfelelõ kártérí-
tést köteles fizetni. Megszûnnek a fel-
mondási tilalmak. Nincs védett kor.
Nem illeti meg a kiemelt munkajogi
védelem a szakszervezeti tisztségvise-
lõket. Megszûnik a mûszakpótlék,
csak az éjszakai marad meg (15%).
Rendkívüli munkavégzés esetén a
munkáltató döntése szerint ötven
százalék bérpótlék vagy szabadidõ
jár. Megszûnhet a garantált bérmini-
mum. A munkabér elszámolásáról
csak naptári évenként vagy a munka-
vállaló kérésére, illetve a munkavi-
szony megszûnésekor kell írásbeli tá-
jékoztatást adni. A naptári évenként
elrendelhetõ rendkívüli munkaidõ
felsõ határa háromszáz órára emelke-
dik. Az adott napra vonatkozó mun-
kaidõ-beosztást - ha a gazdálkodás-

ban vagy a mûködében elõre nem lát-
ható körülmény merül fel - a munkál-
tató legalább három nappal korábban
módosíthatja. A munkaközi szünet
nem lehet a munkaidõ része. Csök-
ken a szabadság mértéke, kiadására
vonatkozó szabályok hátrányosan
változnak. A munkáltató kártérítési
felelõssége szûkül, a munkavállaló tel-
jes kártérítési felelõsséggel tartozik.
Bevezetik a munkavállalói biztosíté-
kot. Az üzemi tanács kollektív szerzõ-
dés erejû üzemi megállapodást köt-
het. A szakszervezeti jogok nagy ré-
szét a tervezet nem biztosítja. Kollek-
tív szerzõdést az a szakszervezet köt-
het, amelynek a ksz. hatálya alá tarto-
zó munkavállalók legalább tíz száza-
léka tagja. A munkáltató szabadon el-
döntheti, hogy a szerzõdéskötésre jo-
gosult szakszervezetek közül melyik-
kel köt ksz.-t. 

A szövetségi vezetõségi ülésen el-
hangzott, hogy a munkavállalók szé-
les körében részletesen ismertetni kell
azt, hogy az új Mt. bevezetése esetén
milyen hátrány és kár éri õket. Az
EVDSZ  a tervezet napvilágra kerülése
után szakértõi anyagot készített, ösz-
szefoglalta a legfájóbb pontokat, a ki-
fogásait  és megküldte a döntéshozók
felé. Ezenkívül összehasonlító anyag
is készült a régi és az új Mt.-vel kap-
csolatban. 

A 12 pontos Kérdõív a munkaválla-
lókhoz a Munka Törvénykönyve mó-

dosítása kapcsán címû szórólapot mi-
nél többen töltsék ki és záros határ-
idõn belül küldjék meg a szövetség-
nek.

Az szv. tagjai erõteljesen  kritizálták
a törvénytervezetet. De nem elkesere-
désre, hanem összefogásra és cselek-
vésre van szükség - hangzott el többek

között. Sürgették a konföderációs ösz-
szefogást, és a 16-ok, az Állandó Ága-
zati Szakszervezeti Fórum (ÁÁSZF)
határozott lépéseit. A korábban meg-
fogalmazott Tézis címû anyagot át kell
gondolni. Néhány tagszakszervezet-
nél fennáll a pár hónappal ezelõtt fel-
állított sztrájkbizottság. A LIGA nem
vesz részt a szeptember 12-i Parla-
ment elé tervezett tüntetésen, de java-
solja, hogy minél többen legyenek ott.
Az EVDSZ állásfoglalásban fejti ki a
véleményét a kialakult helyzettel kap-
csolatban. Körvonalazódni látszik a
szeptember végi tiltakozó akció is, a
következõ napokban számba veszik  a
tagszakszervezetek az érdekérvénye-
sítés eszközeit. A nemzetközi konfe-
rencián elhangzott munkáltatói javas-
latot támogatja, mely szerint ha az Mt.
tervezetrõl a kormány nem tárgyal az
érdekképviseletekkel, õk üljenek egy
asztalhoz és közös javaslatukkal
„bombázzák” a döntéshozókat, a kor-
mány közeli személyeket.

Az szv. a napirendi pont szerint
tárgyalta az EVDSZ Gazdasági Ellen-
õrzõ Bizottság (GEB) összetételében
történt személyi változást. Horváth
Gizella egészségügyi okokra hivat-
kozva nem tudja a továbbiakban ellát-
ni az elnöki funkciót. Az szv. javasla-
tát elfogadták, hogy ezt a tisztséget
ideiglenesen Dömötörné Völgyesi Éva
GEB tag lássa el. Errõl a kérdésrõl vég-
legesen az õszi rendkívüli kongresz-
szuson fognak dönteni.

A szövetségi vezetõségi ülés egyes
témáihoz hozzászóltak, elmondták
véleményeiket, javaslataikat: Berkes
Sándor (MÉSZ), Gál Rezsõ, Lõrincz
László (PADOSZ), Medveczki Zsolt
(MEVISZ), Nagy Sándor (DÉMÁSZ
Szaksz.), Nagy Zoltán (BERT Szak-
sz.), Németh Lajos (Elektromos Sz.),
Pinczés Ernõ (TIVISZ), Téglás József
(DUVISZ), dr. Szilágyi József. F. E.

Szövetségi vezetõségi ülésrõl
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A Független Szakszerve-
zetek Demokratikus Ligá-
ja a Munkástanácsok Or-
szágos Szövetségével,
mint társrendezõvel kö-
zösen Munkából élnénk!
címmel nemzetközi kon-
ferenciát szervezett az új
munkatörvény-tervezet-
tel kapcsolatban Buda-
pesten, 2011. augusztus
30-án.  

Gaskó István, a Liga elnöke
hangsúlyozta: a munkamo-
rált, a munka intenzitását,
eredményességét, hatékony-
ságát dönti el a Munka Tör-
vénykönyve (Mt.), de a terve-
zet jelenlegi formájában a le-
hetõ legrosszabb üzenet
ezekre a tényezõkre nézve.
Az Mt. minisztériumi terve-
zete csorbítja a munkaválla-
lói jogokat, beleértve a kol-
lektív jogokat, valamint csök-
kenti a pótlékokat, a béreket.
A mostani tervezet a Polgári
törvénykönyv (Ptk.) szabá-
lyaihoz próbálja közelíteni a
munka világát, ugyanakkor a
Ptk. egyenrangú felek jogvi-
szonyát szabályozza, míg a
munka világában a munka-
adó és a munkavállaló nem
egyenrangú partnereként je-
lenik meg. Reményét fejezte
ki, hogy a tervezet jelenlegi
formájában nem kerül a par-
lament elé. Elmondta azt is,
hogy a nemzetközi konferen-
ciára a tervezet készítõit és a
nemzetgazdasági minisztert
is meghívták, õk azonban el-
zárkóztak elõle. 

A Liga elnöke úgy fogal-
mazott, hogy a javaslat majd-
nem „kinyírja” a szakszerve-
zeteket, míg az érdekegyezte-
tés jövõbeni terepének szánt
Nemzeti Gazdasági és Társa-
dalmi Tanács (NGTT) alkal-
matlan a munka világát érin-
tõ kérdések érdemi kitárgya-
lására. 

Gaskó István kiemelte, a
Liga is újra sztrájkot, tiltako-
zó akciókat kezd, ha nem
születik érdemi kompromisz-
szum az Mt.-rõl.

Palkovics Imre, a MOSZ el-
nöke az Mt. tervezetét Tesco
gazdaságos javaslatnak ne-
vezte, utalva arra, hogy töb-
bek között a Tesco munkajo-
gásza is részt vett annak el-
készítésében. Hangsúlyozta,
tûrhetetlen, hogy a munka
világát egy szûk befektetõi
kör érdekei szerint alakítsák
át. Elmondta, a döntésho-

zóktól azt kérik, hogy ülje-
nek le az érintettekkel és ve-
gyék sorra, hogy mely ponto-
kon kell megváltoztatni az
Mt.-t az ország versenyké-
pességének érdekében. De
nem megengedhetõ, hogy a
szabályok korszerûsítése
alatt a Kádár-rendszer, vagy a
feudális viszonyok visszaho-
zását értsék - fogalmazott.
Az Mt. tervezete jelenlegi for-
májában embertelen, keresz-
tényietlen, és alattvalóvá te-
szi a munkavállalót, miköz-
ben szerzõdéses szabadság-
ról beszél. Beszélt arról is,
hogy mindenkivel együttmû-
ködnek, aki tisztességes vitát
szeretne, de ha ez nem jön
létre, akkor összefognak, és
más nyomásgyakorló eszkö-
zökhöz folyamodnak.

Sharan Burrow, a Nemzet-
közi Szakszervezeti Szövet-
ség, az ITUC fõtitkára szerint
a dialógust a kormány verte
szét. Az alapvetõ sztrájkjogot
a törvényen kívül szabályoz-

nák, és ez nem felel meg a
Nemzetközi Munkaügyi
Szervezet (ILO) elõírásainak.
Ezekre az alapokra nem lehet
szociális, demokratikus jövõt
építeni. A kormányt aligha-
nem nem érdeklik ezek a jo-
gok, s nem törõdik a követ-
kezményeivel. A régióban
majd' mindenhol megsértik
a munkavállalói jogokat.

Szociális igazságtalanság ta-
pasztalható világszerte A fõ-
titkár asszony beszélt a gaz-
dasági válságról, az okokról,
arról, hogy mindent a mun-
kavállalókkal akarnak megfi-
zettetni.

Demján Sándor, a Vállal-
kozók és Munkáltatók Orszá-
gos Szövetségének (VOSZ)

elnöke elmondta, hogy a ver-
senyszféra szakszervezetei-
vel akarnak tárgyalni. Ott
ugyanis vannak olyan közös
érdekek, amelyek alapján
meg lehet egyezni. Kell új
Munka Törvénykönyv, de
közösen kialakított és elfoga-
dott szabályokkal.

Demján víziója szerint
2040-ben az Európai Unió-
ban megtermelt GDP a vilá-
génak pusztán 5 százalékát
fogja adni. A kínai ennek a
2,5-szöröse lesz egy fõre ve-
títve, de az USA-é még ezt is
meghaladja. A hatalmas át-
rendezõdés nem hordoz jó
kilátást sem a magyar vállal-
kozóknak, sem a magyar
munkavállalóknak.

Szerinte probléma, hogy a
nyugati világban menedzser-
uralom van, nincsenek igazi
tulajdonosok, s ezért a válla-
latoknál is választási ciklu-
sok vannak. Ez volt a válság
kirobbanásának is az oka.
Magyarország nem ment át
az alapvetõ reformokon, s
ezért ma a legsebezhetõbb,
senki sem véd meg senkit, s
az adósságot is bevasalják
rajta. A szakszervezetek és a
vállalkozók is Magyarorszá-
gon szeretnének boldogulni.
Ez a közös alap - fogalmazott
Demján Sándor. Szerinte
nincs vita abban, hogy nem
lehet a védett kort eltörölni,
a gyermekvállalást elõ kell

segíteni, a képzésükben pe-
dig azonos jogokat kell él-
vezni.

Elmondta, hogy a szövet-
ség érdekelt az erõs szak-
szervezetekben. Az üzemi
tanács nem jó megoldás,
mert a demokratikus tripartit
rendszerbõl az üzemi tanács
kilóg. Vezessék be a szolida-
ritási adót is a magasabb jö-
vedelmûeknél. Aki tud dol-
gozni és van munkaalkalma,
az dolgozzon. A kulcskérdés,
a kkv-nél lévõ szabályoknál
le kell rögzíteni az alapjogo-
kat, s a családi vállalkozások-
ra ki kell dolgozni a foglal-
koztatás feltételeit és a szak-
szervezetek mûködését e te-
rületen. 

Lehoczkyné dr. Kollonay
Csilla, az ELTE és a CEU
egyetemi tanára arra hívta fel
a figyelmet, Magyarország
jelenleg is megsérti a koráb-
ban aláírt Szociális Charta 6.
cikkelyét, amely elõírja,
hogy a kormány köteles a
munkáltatók és a szakszer-
vezetek konzultációját bizto-
sítani a munkahelyitõl az or-
szágos szintig.

Munkajogi elõadásában
sorra vette azokat a pontokat
a Munka Törvénykönyve ter-
vezetében, amelyek minden
fejlett demokráciában tanult
munkajogász számára elfo-
gadhatatlanok, de legalábbis
erõsen megkérdõjelezhetõ-
ek. Ilyen például az egyenlõ
felek közötti szerzõdési elv
átemelése a Munka Törvény-
könyvébe, amely éppen
azért fejlõdött ki és vált kü-
lön törvénykönyvvé, mert a
jogalkotók felismerték és el-
ismerték, hogy a munkaadó
és munkavállaló közötti al-
kuban olyan erõs egyensúly-
eltolódás van, amely szüksé-
gessé teszi az állam szabá-
lyozó és védõ közbelépését a
munkavállaló oldalán. 

(liganet.hu)

Kritika 
innen-onnan

Dr. Rolek Ferenc, a Munka-
adók és a Gyáriparosok Or-
szágos Szövetsége alelnöke
az Mt.-t fõleg a munkaadói
szempontból elemezte. Új
alaptörvényre van szükség,
mert a mostani a nagyválla-
lati modellre épült. Az új tv.-
tõl elvárható, hogy segítse a
gazdaság versenyképessé-

gét, legyen differenciált sza-
bályozás benne (fontos a he-
lyi megállapodás), rendezze
megnyugtatóan az érdekkép-
viselet szerepét, azonkívül
csökkentse az alkalmazottak
adminisztratív terheit. A ter-
vezettel kapcsolatban az volt
a véleménye, „furcsa, hogy a
honlapon jelent meg elõször,
hosszas érdekegyeztetés kel-
lett volna”. Mindazonáltal
szerinte az Mt.-tervezet tar-
talma százszor jobb, mint
ahogy fogadták, fõleg a mé-
dián keresztül. A tervezet jó
kiindulópont a XXI. század-
ra, a realitásból kell kiindul-
ni, a piaci viszonyokhoz fo-
lyamatosan alkalmazkodni
kell. Az Mt.-vel kapcsolatban
tárgyalni kell az érdekképvi-
seletekkel, közösen ki tud-
nák alakítani az optimális ja-
vaslatokat.

Dr. Czuglerné dr. Ivány Ju-
dit, az ELTE adjunktusa vetí-
tett képes elõadásában az
Mt. tervezet munkavállalók-
ra kedvezõtlen tételeit ismer-
tette. Õ is nehezményezte,
hogy az Mt.-re a polgári tv.-t
akarják ráhúzni. A munka-
jog a munkavállalók érdeké-
ben született. Összehasonlí-
tást tett az angolszász és a
kontinentális jogalkalmazá-
sok között. 

Patrick Istchert, az Euró-
pai Szakszervezeti Szövet-
ség (ETUC) fõtitkárhelyette-
se nemtetszésének adott
hangot, hogy a magyar mun-
kavállalókra a tervezet beve-
zetése esetén nehéz idõszak
következik. Az ETUC a mun-
kavállalók mellett áll, fel-
ajánlotta a szakmai, kutatói
központ segítségét az érdek-
képviseleteknek. „Koordinál-
ni kell erõinket. Együtt küz-
deni az egyenlõtlenségek
csökkentése érdekében” -
mondta.

Mark Levin, a Nemzetközi
Munkaügyi Szervezet (ILO)
budapesti regionális köz-
pontjának igazgatója el-
mondta, hogy az Mt.-terve-
zet készítésével kapcsolat-
ban nem kaptak felkérést.
Az ILO célja pedig az, hogy
segítse a párbeszédet, legyen
tripartit egyeztetés. Javasol-
ja, legyen Magyarországon
konstruktív párbeszéd és õk
segítenek ebben.

Plenáris vita
A konferencián elhangzott,
hogy környezetünkben, pél-
dául a románoknál, csehek-
nél és a szlovákoknál már el-
fogadták, keresztülvitték a
munkatörvénykönyvben a
munkavállalókra több pont-
ban hátrányos javaslatot. A
szlovák érdekvédelmi vezetõ
és egy jogászasszony többek
között elmondta, hogy de-
cember óta különbözõ for-
mában tiltakoztak, amely
nem hozott eredményt.

Részt vettek a konferenci-
án  az országos szakszerve-
zeti konföderációk elnökei
is, akik mind egyetértettek
abban, hogy a szociális pár-
beszéd nemcsak egy elkerül-
hetetlen eszköz a XXI. száza-
di demokráciában, hanem
tények igazolják, hasznos
mind a nemzetgazdaságra
nézve, mind pedig a mun-
káltatók profitjára és a mun-
kavállalók életkörülményeire
nézve is. (F.)

(Kapcsolódó cikk a 4. oldalon)

NNNNeeeemmmmzzzz eeee tttt kkkköööö zzzz iiii     kkkkoooonnnn ffff eeee rrrr eeee nnnn cccc iiii aaaa

Elõtérben dr. Kiss Mihály, Gál Rezsõ és dr. Szilágyi József
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Magyar és európai szakszervezeti vezetõk kérésére Andor
László, az EU foglalkoztatásért, szociális ügyekért és társa-
dalmi befogadásért felelõs biztosa szeptember 2-án Buda-
pesten találkozott a hat magyar szakszervezeti konföderá-
ció vezetõivel és Bernadette Segol asszonnyal, az Európai
Szakszervezeti Szövetség fõtitkárával.

A magyar szakszervezeti vezetõk ismertették a biztossal
az új Munka Törvénykönyve tervezetével kapcsolatos kifo-
gásaikat, aggályaikat. Elmondták, hogy ha a jelenleg ismert
formában fogadja el a javaslatot a Magyar Országgyûlés, ak-
kor az súlyosan veszélyezteti a magyar munkavállalók ele-
mi jogait és szociális helyzetét, valamint ütközik az Európai
Szociális Kartában foglalt normákkal és az európai orszá-
gok demokratikus gyakorlataival.

Andor László hangsúlyozta, hogy az Európai Unió a szo-
ciális párbeszéd elvére épül, s a bizottság a maga hatáskö-
rében folyamatos párbeszédet folytat a munkaadók és a
munkavállalók képviselõivel, a szociális partnerek által ki-
alakított közös megállapodásokat elfogadja. A biztos hang-
súlyozta, az Európai Bizottság megvizsgálja, hogy a tör-
vénytervezet, a majdan elfogadott törvény megfelel-e az eu-
rópai uniós jognak. A magyar biztos kívánatosnak tartotta,
hogy a magyar kormány az európai gyakorlattal egyezõen
folytasson háromoldalú egyeztetést.

Az alkalmazottak 
magánszférájának védelme

Az Mt. tervezetével kapcsolatban a Kereszténydemokrata
Néppárt (KDNP) frakcióvezetõje egyhelyütt nyilatkozta
(szeptember 5-én), hogy biztosítani kell a munkavállalók
mozgásterét a munkáltatóikkal szemben, be kell tartani az
alkalmazottak személyes adatainak és a magánszférának a
védelmét. A keresztény-szociális alapelvek nyomán semmi-
lyen körülmények között nem csorbulhat az emberi méltó-
ság. Különös tekintettel kell lenni az anyaként vagy apaként
dolgozó munkavállalók elvárásaira, hogy összeegyeztethe-
tõ legyen a munka és a család világa.

AA  nneemmzzeettkköözzii  mmuunnkkaaüüggyyii  
sszzeerrvveezzeetthheezz  ffoorrdduullttaakk

A hat magyar szakszervezeti konföderáció levélben ke-
reste meg az ILO fõigazgatóját, hogy szakmai segítséget
kérjen a készülõ új Mt..-vel kapcsolatban. (2011. szept. 8.)

Tovább folytatódtak
az egyeztetések a

Munka Törvénykönyvérõl 
A Nemzetgazdasági Minisztériumban (NGM) szeptember
14-én folytatódtak a tárgyalások a munkaadói és munkavál-
lalói érdekképviseletekkel. Czomba Sándor, az NGM foglal-
koztatáspolitikáért felelõs államtitkára hangsúlyozta, az
egyeztetésen számos kérdésben - például rendkívüli mun-
kavégzés, mûszakpótlék, szabadság - közeledtek az állás-
pontok, a legtöbb vita várhatóan a szakszervezetekre és az
üzemi tanácsra vonatkozó szabályok kapcsán lesz.

Hozzáfûzte, az utóbbi témában arra kérték a másik két
oldalt, hogy dolgozzanak ki közös javaslatot, ezt a 38. heti
találkozón vitathatják meg.

Az államtitkár elmondta, hogy az egyeztetésen a szak-
szervezetek közül a Liga, a Munkástanácsok és a Magyar
Szakszervezetek Országos Szövetsége (MSZOSZ) vezetõi
vettek részt, de Pataky Péter, az MSZOSZ elnöke képviselte
az Autonómokat, a Szakszervezetek Együttmûködési Fóru-
mát (SZEF), és az Értelmiségi Szakszervezeti Tömörülést
(ÉSZT) is. A munkaadói oldal képviseletében a Munkaadók
és Gyáriparosok Országos Szövetsége (MGYOSZ), és a Vál-
lalkozók és Munkáltatók Országos Szövetsége (VOSZ) ve-
zetõi vettek részt a megbeszélésen.

A részletekrõl szólva kifejtette: a védett kor intézményé-
ben már nincsenek viták, az a kérdés csupán, hogy milyen
mértékû legyen a védettség.

A szabadság kérdésében egyértelmûen megállapodás
születetett, a túlmunkát pedig kollektív szerzõdésben 300
órában szeretnék maximalizálni, a szociális partnerek ja-
vaslatai alapján itt is lesz valószínûleg megegyezés - fogal-
mazott az államtitkár.

A rendkívüli munkavégzésrõl elmondta, hogy azt a
munkáltató szabadidõben is „kifizetheti”, ugyanakkor lát-
szik, hogy ez kétszeres költséggel jár a munkaadónak, és
még itt is közeledhetnek az álláspontok. 

Hozzáfûzte: a tervek szerint a 38. héten lezárják a há-
romoldalú egyeztetéseket az új kódexrõl, és elkezdõdhet a
tervezet közigazgatási egyeztetése. Hangsúlyozta ugyanak-
kor, hogy miután a kormány is megtárgyalta a javaslatot,
lesz egy köztes idõszak, amikor az érintettek ismét tehetnek
észrevételt, javaslatot a parlament elé bekerülõ törvény-
javaslathoz.

(liganet nyomán)

Az EVDSZ Ifjúsági Tagozata
soron következõ ülését tartotta
szeptember elsején, melynek
fõ témája volt a Munkatör-
vénykönyv módosításának ter-
vezete, valamint a hónap vé-
gén tartandó ifjúsági találkozó
részletes programkidolgozása
és a fiatalok részvétele a len-
gyelországi és az országosan
meghirdetett demonstráció-
kon. 
A megbeszélésen részt vett dr.
Szilágyi József EVDSZ elnök-
helyettes, akit a tagozat elnö-
ke, Petrovicsné Skuczi Ágnes
kért fel arra, hogy részletesen
tájékoztassa a képviselõket.

A napjainkban aktuális, a munka
világát érintõ témáról, a döntésho-
zók képviselõi által hivatalosan köz-
zétett Munkatörvénykönyv módo-
sítástervezetrõl adott tájékoztatót és
magyarázatot Szilágyi József. Mint

elmondta, több mint száz olyan
pont van a tervezetben, mely beve-
zetése hátrányosan érintené a mun-
kavállalókat, a részletes elemzés
megtalálható a Liga Szakszerveze-
tek internetes oldalán. 

Az elnökhelyettes a szakszerve-
zet-politikai kérdést érintve ismer-
tette az országos érdekvédelmi szer-
vezetek egymás közötti kapcsolatát,
melynek célja az összefogás lenne,
de ez egyelõre nem történt meg,  az
úgynevezett Akcióegységet illetõen
sem. A sztrájktörvény módosításá-
val, jogszerûtlenné tételével egy fon-
tos eszköz került ki az érdekvédõk
kezébõl, végsõ soron több olyan
pontja van a tervezett kormányzati
intézkedéseknek, mellyel a munkál-
tatói képviseletek sem értenek
egyet. Végül kiemelt hangsúly ke-
rült a Liga Szakszervezetek és az
EVDSZ által készíttetett kisfilmre és
a Munkatörvénykönyvvel kapcsola-
tos kérdõívre. Elhangzott, hogy te-

kintsék meg az audiót és minél töb-
ben válaszoljanak a kézhez kapott
12 pontos kérdésre. 

A továbbiakban a képviselõk
megtárgyalták a Szilvásvárad Szalaj-
ka-völgyben a hó végén tartandó if-
júsági találkozó részleteit. Az egyes
programok összeállításának felelõ-
sei ismertették a feladatok részleteit,
a jelentkezések lezárultak. A ren-
dezvényen hetven fõ vesz részt. A
tagozat örömmel vette, hogy a talál-
kozón képviselteti magát egy fiatal
a VDSZ Ifjúsági Tagozatából, a meg-
hívásnak eleget téve. A program
péntek délután fórummal kezdõdik,
ahol elõadást tart dr. Szilágyi József
az aktuális munkaügyi kérdésekrõl.
A Munka Törvénykönyvet érintõ
téma közös megbeszélésre kerül a
Rossz álom címû kisfilm megtekin-
tése után, majd a tagszervezés lesz
a témája annak az elõadásnak, me-
lyet Lõrincz László, a PADOSZ elnö-
ke tart. A találkozón részt vevõ fia-

talok is elmondhatják véleményü-
ket a készülõ Munkatörvénykönyv-
tervezetrõl, miként érintené õket sa-
ját munkahelyükön a változás, illet-
ve az eddig bevezetett rendelkezé-
sek. A szervezõk és elõadók is vár-
ják a kérdéseket, mindenképpen
szeretnék, ha egy közös és hasznos
beszélgetés, igazi fórum alakulna ki
a rendezvényen. 

A találkozón a csapatokba ren-
dezõdött fiatalok a szombati napon
különbözõ versenyfeladatokat ol-
danak meg, a délután a sporté,
majd az este folyamán kulturális
programként a Dumaszínház elõ-
adói szórakoztatják õket. Meglepe-
tés-program is lesz, valamint ha
többen vállalkoznak, éjszakai túrát
is tehetnek a völgyben, vezetõ kí-
séretében. 

Vasárnap délelõtt kisvasút és a
Szalajka-völgy különleges miliõje
várja a fiatalokat.

Györki E. 

Négy szakszervezeti konföderáció
(ASZSZ, MSZOSZ, ÉSZT, SZEF) til-
takozó akciót szervezett a kor-
mány eddigi, fõleg a munka világát
érintõ intézkedései ellen Budapes-
ten a Parlament elõtt, szeptember
12-én.

A résztvevõk tiltakozásukat fe-
jezték ki az új munka törvény-
könyve tervezete ellen, amely, ha
változtatás nélkül elfogadják, a
szakszervezetek szerint rendkívül
kiszolgáltatott helyzetbe hozza a
munkavállalókat. Az érdekvédõk
véleménye szerint a tervezet elfo-
gadása csökkentené a fizetéseket,
növelné a munkaidõt, valójában
védelem nélkül hagyná a munka-
vállalókat és lehetõség lenne egy
sor kényszerû munkaszerzõdés
létrejöttére a munkáltatói fölény
miatt (hosszú volt a sora a kifogá-
soknak), az alacsony jövedelmûe-
ket hátrányosan érintette az egy-
kulcsos szja, a kormány felrúgta a
szociális párbeszéd korábban ki-
alakult rendszerét, a képviselõk

egy része eddig kritika nélkül nyo-
mott igent olyan törvényekre, me-
lyeket nem elõzött meg egyeztetés.
Ezért is tiltakoznak a szakszerve-
zetek lassan egy éve folyamatosan.
A szakszervezeti vezetõk hangsú-
lyozták, hogy az õszi parlamenti
ülésszakon számos olyan sarkala-
tos törvény kerül elõ, amelyek
érintik a munka világát. Szerintük

ezeket nem lehet egyeztetés nélkül
elfogadni, ahogy azt a parlament
korábban tette.

Elhangzott, hogy ha ebben a
formában fogadják el a törvényter-
vezetet, annak nemcsak a munka
világát, hanem az egész társadal-
mat érintõ feszültségek leszek a
következményei.

A tüntetõk élõlánccal vették kör-

be a Parlament épületét és átadták
petíciójukat a parlamenti pártok
képviselõinek. A szakszervezeti
vezetõk elmondása szerint a Fi-
desz képviselõje ígéretet tett arra,
hogy minden olyan törvényrõl,
ami a munkavállalók széles töme-
geit érinti, konzultálni fognak az
érdekképviseletekkel. A petíciót el-
küldték az összes képviselõnek e-
mailben is.

A szakszervezetek érdemi pár-
beszédet sürgettek. Ami a folyta-
tást illeti, valamennyi szakszerve-
zeti vezetõ elképzelhetõnek tartja,
hogy lesznek további megmozdu-
lások, ha nem történik érdemi vál-
tozás. 

A demonstráción részt vett az
EVDSZ több tagszervezete is. (E.)
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MEGJELENT AZ E.ON HÁLÓZAT MÁRKA
Az E.ON földgáz és villamosenergia-elosztó társaságok esetében
bevezetésre került az E.ON Hálózat márka. Ennek célja, hogy az
ügyfelek számára egyértelmûvé váljon, az E.ON Csoporton belül
az energiakereskedelemi és a hálózati tevékenységet nem csak
jogi értelemben végzik elkülönült társaságok, hanem ezen válla-
latok arculatukban, megjelenésükben is eltérnek egymástól.
Az E.ON Hálózat logó megjelenik a hálózati ügyekhez kapcso-
ló nyomtatványokon, levelezésben, szerzõdéseken, ügyfél-
szolgálati irodákban, gépjármûveken, honlapon és az egyéb
ügyfél-kommunikációs anyagokon is. Az átállás folyamatos,
ügyfeleknek nem jelent változást és teendõjük nincs ezzel
kapcsolatban. (2011. aug. 11.)

TÁVHÕ–TÁMOGATÁS
Sürgõsségi tárgyalást kérve nyújtotta be a Nemzeti Fejlesztési
Minisztérium a távhõ-szolgáltatással összefüggõ egyes törvé-
nyek módosításáról szóló javaslatot azért, hogy az október else-
jén, a távhõ hatósági ármegállapításával együtt hatályba lép-
hessen.  A törvénymódosítás teremti meg az alapját a távhõ-tá-
mogatás új rendszerének, amelyben az eddigiek helyett a hõs-
zolgáltatót és nem a termelõt támogatják. A hatósági ár alapja a
termelõk indokolt költsége lesz, és az áram- illetve a gázpiaci
szereplõkhöz hasonlóan 4,5 százalékos nyereséget ismer el. 

300 ÉVRE ELEGENDÕ
Bencsik János klíma- és energiaügyekért felelõs államtitkár
Tokajban, a Központi Bányásznapi Ünnepségen kiemelte,
hogy a hazai fosszilis energiahordozó készletek - a paksi nukle-
áris kapacitások megõrzésével és a meglévõ megújuló potenci-
ál fokozott kihasználásával kiegészülve - hozzájárulhatnak Ma-
gyarország energiafüggõségének mérsékléséhez, távlati felszá-
molásához. A hazai, iparilag is hasznosítható szénvagyon eléri
a 3,3 milliárd tonnát, ez a mennyiség a jelenlegi felhasználás
megkétszerezése mellett is legalább 300 évre elegendõ tartalé-
kot jelenthet. A felhasználás azonban csak a tisztaszén-techno-
lógiák megléte esetén vehetõ figyelembe valós lehetõségként,
éppen ezért a kormány kiemelt feladatának tekinti a magyar
részvétel biztosítását a technológia rendelkezésre állását elõse-
gítõ nemzetközi programokban.

EDF SAJTÓTÁJÉKOZTATÓ
Vizsgálják a francia EDF két magyarországi cége, a Budapesti
Erõmû és az EDF Démász egyesülésének lehetõségét - jelentette
be Gérard Roth, az EDF csoport európai igazgatója szeptember
8-i budapesti sajtótájékoztatóján. Döntés a jövõ év elsõ negyedé-
ben várható. Thierry Le Boucher, az EDF Hungária vezérigazga-
tója, az EDF Démász elnök-vezérigazgatója elmondta, hogy a
Szeged közelében l,2 milliárd forint beruházással épülõ, 1,2 me-
gawatt teljesítményû biogázerõmû 2011 végén, vagy 2012 elején
áll üzembe. A tájékoztatón bemutatták a Budapesti Erõmû Zrt.
új elnök-vezérigazgatóját, Jean-Noel Reimeringert, aki szeptem-
ber elsején vette át a posztot az elmúlt öt évben a céget irányító
Nicolas Katcharovtól. Az új vezetõ eddig az EDF egyik brit cégé-
nél, korábban pedig Lengyelországban, a Budapesti Erõmûhöz
hasonló, hõvel kapcsoltan áramot termelõ cégnél töltött be ve-
zetõ tisztséget.

TERMEL A SZARVASI BIOGÁZERÕMÛ
Sikeres próbaüzemet követõen szeptember 13-án, az energetikai
szektor képviselõinek jelenlétében átadták Magyarország legna-
gyobb biogázerõmûvét Szarvason. A GE ecomagination-
tanúsítvánnyal rendelkezõ három Jenbacher J416-os biogázmo-
tor által mûködtetett trigenerációs (CCHP) erõmû 4,2 magawatt
villamos energiát és ugyanakkora mennyiségû hõenergiát termel,
csökkentve a mezõgazdasági hulladékokból keletkezõ, egyébként
a légkörbe jutó üvegházhatású metángáz mennyiségét.

MEGNYITOTTA A GÁZCSAPOT
Szeptember 6-án Vlagyimir Putyin kormányfõ nyitotta meg a
gázcsapot, ezzel megkezdõdött az Oroszországból Németor-
szágba vezetõ Északi Áramlat (Nord Stream) elsõ vonalának
feltöltése földgázzal. Az 1224 kilométeres vezeték a Balti-tenge-
ren át közvetlenül köti össze Oroszországot Németországgal. A
Nord Stream tulajdonosai: 51 százalékban a Gazprom, a BASF
SE/Wintershall Holding és az E.ON Ruhrgas 15,5-15,5 száza-
lékban, valamint a holland N.V. Nederlandse Gasunie és a fran-
cia GDF Suez 9-9 százalékban. (Energiainfo nyomán)

DESERTEC
A nap hat óra alatt annyi energiával árasztja el földünket, mint
amennyit egy év alatt használ fel az emberiség. Ezen belül a
Szahara minden négyzetméterére évente több energiamennyi-
ség sugárzik, mint ha két hordó olajat elégetnénk. Német kon-
zorciumok részvételével az EU felgyorsítaná a Desertec-projek-
tet, amely Észak-Afrikában naperõmûvekkel termelt villamos
energia Európába szállítását célozza. (A grandiózus tervrõl, a
technológiáról, a kölcsönös érdekekrõl és ellenvetésekrõl közöl
cikket a Technika Mûszaki Szemle 2011. 8. száma Komornik
Ferenc tollából. Honlap: www.tehnikamagazin.hu)

ENERGIAPOLITIKAI HÉTFÕ ESTÉK
Az Energiapolitika 2000 Társulat Energiapolitikai Hétfõ Esték
hátralévõ, második félévi programja:
Október 10. Kacsó András: Az elvtelen uniós energiapolitika
November 14. Szarka László: Energia és környezet - a fenntart-
hatóság kulcskérdései
December 12. Takács Károly: Az oroszlányi távfûtés jövõje.
A 38. Enpol Hírlevél tájékoztat arról is, hogy Bogár Lászlót, a
társulat tiszteletbeli tagját Árpád-pajzs Díjjal tüntették ki.
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Balogh István a MAVIR ZRt.
Üzemviteli Igazgatóságán, az
állapotismereti és karbantar-
tási osztály (ÁKO) munkatár-
sa, szakszervezeti bizalmi,
idén tavasszal pedig megvá-
lasztották a cég üzemi tanács
elnökének. A két érdekvédel-
mi szervezet együttmûködé-
sérõl, tevékenységérõl kér-
deztük, illetve arról, milyen
tapasztalatokkal szolgált szá-
mára az eddigi pár hónap az
üzemi tanács élén. 

– Kedves István, mióta dolgozol a
MAVIR-nál?

– Elsõként az OVIT ZRt. üzemvi-
teli igazgatóságán dolgoztam 2001-
tõl, majd az összevonást követõen
kerültem jelenlegi munkahelyemre
a MAVIR ZRt. állapotismereti és
karbantartási osztályára 2006. ja-
nuár elsejétõl. Legfõképp az átvite-
li hálózati távvezetékek hálózatá-
nak állapotvizsgálatával és karban-
tartás tervezésével, szervezésével
foglalkozunk. Többek között en-
nek is köszönhetõ a folyamatos és
minõségi áramellátás.

– Az érdekvédelmi tevékenység-
ben milyen indíttatásból veszel
részt?

– Évekkel ezelõttre nyúlik vissza
a történet. Már pályám kezdetén is
szerettem foglalkozni a munka vilá-
gát érintõ kérdésekkel. A munka-
jog, a kollektív szerzõdés, különbö-
zõ rendelkezések -,  ha nem is sû-
rûn, de változtatásokkal terheltek,
véleményem szerint nem árt ismer-
ni ezeket. Mivel a munkatársak is
tudták rólam, hogy tájékozott va-
gyok ezekben a kérdésekben, egyre
többet jöttek hozzám különbözõ
témákat érintve. Milyen támogatás
mikor jár a dolgozónak, hogyan
alakul a munkaidõ, miért jár több-

letjuttatás, stb. Ez odáig jutott,
hogy rákérdeztek, miért nem fogla-
kozom akkor szervezett formában
ezzel a nem mellékes és szerteága-
zó tevékenységgel. Így valóban ké-
zenfekvõ volt indíttatásom az ér-
dekvédelemi szervezetbe való be-
kapcsolódásra. Igen, valóban hasz-
nos a munkahelyünkkel kapcsola-
tos háttérinformációkról tudni,
megvitatni, illetve keresni azokat a
pontokat, amelyek által jobbá te-
hetjük a mindennapjainkat, életkö-
rülményeinket is úgy, hogy mind-
egyik fél elégedett legyen. 

Elsõként szakszervezeti tag let-
tem, szívesen válaszoltam a kollé-
gák kérdéseire, sõt, jólesõ érzéssel
töltött el, hogy tudtam segíteni má-
soknak. Idén áprilisban volt teljes
körû szakszervezeti választás,
amikor a kollégák megválasztottak
a VIRÜSZ Anikó utcai fõbizalmjá-
nak a MAVIR ZRt.-nél. Ennek örü-
lök és igyekszem megfelelni az el-
várásoknak. 

– Az üzemi tanácsok  jelen van-

nak a munkahelyeken, de más
jogkörrel rendelkeznek.

– Az üt. egy kooperatív szerve-
zet a vállalat vezetésével, kevésbé
konfrontatív, de természetesen a
szakszervezet és az üzemi tanács
mûködése a gyakorlatban össze-
hangoltan mûködik. Fontos azon-
ban látni a különbséget - bizonyos
esetekben az egyik együtt döntési
joggal, másik véleményezési joggal
rendelkezik és így tovább. 

– A márciusi üzemi tanács vá-
lasztások óta is eltelt néhány hó-
nap, megismerkedtél az elnöki
teendõkkel, kialakult a rend. Mi-
lyen tapasztalatokkal szolgált az
eltelt idõ számodra? 

– A feladatok egy részét ismer-
tem, mégis nagyon sok újdonságot
kaptam, a sok információ mellé
több feladatot is. A MAVIR ZRt.-nél
jelenleg évente kétszer tartunk
olyan megbeszélést, amelyen a cég
vezérigazgatója is részt vesz és tá-
jékoztatást ad az aktualitásokról, és
válaszol a feltett kérdésekre. Ezek

az ülések rendkívül fontosak a
munkavállalók szempontjából, mi-
vel elsõ kézbõl értesülhetünk a
bennünket érintõ dolgokról. Örü-
lök annak, hogy jó kapcsolat ala-
kult ki a vállalat vezetése és az ér-
dekvédelmi szervezetek között. En-
nek egyik példája, hogy részt vehe-
tek a kihelyezett vezetõi értekezle-
teken, ami rendkívül hasznos az in-
formációáramlás szempontjából is.
Üzemi tanács ülése szükség szerint
kerül összehívásra, ez gyakoribb,
amikor a szociális és jóléti keretek
elosztása kerül napirendre a cégnél.
A személyes kapcsolattartás által
meghatározó döntések születnek
közös megegyezéssel. Az apróbb,
kevésbé sürgetõ témában bevált
módszer nálunk az elektronikus
úton való véleménykérés, mely
egyszerû, gyors és hatékony - ez a
szabadságok alatt is jól mûködik.
Végsõ soron sok múlik a kommuni-
káción, kellõ odafigyeléssel, a lehe-
tõségek kihasználásával sokat tehe-
tünk munkatársainkért, akik bizal-
mat szavaztak nekünk.  L. E.

Juhász Judit, aki évtizede-
ket töltött az OVIT-nál, élt a
lehetõséggel és nyugdíjazá-
sát kérte.

– Kedves Judit, hirtelen ért minden
kollégádat a hír, miszerint idén a
nyugdíjat választod. Miért döntöt-
tél így?

– Igen, sikerült meglepnem a kör-
nyezetemet, mikor én is bejelentet-
tem, élek a lehetõséggel és elmegyek
az elõrehozott öregségi nyugdíj
alapján pihenõbe. Magam sem gon-
doltam volna ezt, még az év elején
sem, amikor a körülöttem dolgozó
kolléganõk már számolgatták a
negyven év munkaviszony utáni el-
menetelhez szükséges idõket.
Azonban a különbözõ életterülete-
ken és szakmákban és ügyekben
meghozott kormány elé terjesztett
javaslatok, illetve kormányhatároza-
tok arra késztettek, hogy nézzek
jobban utána a kérdésnek. Így jutot-
tam arra a döntésre, hogy nem vá-
rom meg a tervezett módosításokat,
hanem a most hatályos törvények-
nek megfelelõen kérem a nyugdíj
megállapítását. Ehhez persze fel kel-
lett mondanom az OVIT ZRt.-nél a
munkaviszonyomat, s fájó szívvel
otthagyni a kollégákat.

Ez tûnhet felesleges érzékenység-
nek is, de az az igazság, hogy har-
mincegy év munka után szoros kö-
telékek fûzik az embert a munka-
helyéhez. Magam mélyépítõ üzem-
mérnökként kivitelezõ építõipari
vállalatoknál kezdtem dolgozni, ez a
harmadik munkahelyem. 

– Mióta dolgozol az OVIT-nál és
mivel foglalkozol?

-1980 nyarán léptem be az akkori
vállalathoz, amely, már túl volt a 750
kV-os nagyberuházás dandárján, de
még jó néhány alállomás épült, illet-
ve, alakították át. Építési mûszaki el-
lenõrként kezdtem dolgozni a beru-
házási és távlati fejlesztési fõosztá-
lyon, mondhatom, hogy fantaszti-
kus gárdában, beleértve a fõnököket
és kollégákat egyaránt. Nagyon jó
hangulatban, könnyedén, egymást

segítve dolgoztunk. Engem nagyon
megfogott a baráti légkör, mert az
elõzõ munkahelyem egy erõsen hi-
erarchizált, ráadásul korrupt és saját
zsebre dolgozókkal teli cégnél volt,
ahonnan rövid úton távoztam. Az
Ovit viszont családias, az országos
lefedettség ellenére mindenki min-
denkit jól ismerõ társulat volt, ahol a
demokratizmus nem csak hangoz-
tatott szöveg volt. Rengeteget jártam
vidékre, eleinte a keleti országrész-
be, majd megismertem az összes
transzformátorállomást hazánkban.
A mûszaki terveket az Erõterv készí-
tette, az építési munkákra pedig
nagy cégekkel szerzõdtünk, a villa-
mos munkákat a Vertesz végezte.
Egy-egy felújítás, bõvítés hónapokig
tartott, ezalatt a helyi kollégákkal
közvetlen kapcsolat alakult ki, a
munka mellett jókat beszélgettünk,
ettünk-ittunk is néha, éltünk is,
nem csak robotoltunk. Tetszett,
hogy az alállomásokon gyümölcs-
fák, konyhakertek voltak, amit sza-
badidejükben mûveltek meg a kollé-
gák, a közösen elfogyasztott lecsó
miatt sem esett le a gyûrû a maga-
sabb beosztásban lévõk ujjáról. Kö-
zelebb voltak egymáshoz az embe-
rek!

Majd 1984-ben fiam, két év múl-
va lányom született és velük össze-
sen öt évet töltöttem otthon.

1989-ben, mikor visszamentem
dolgozni, a társadalmi viszonyokat
olyan kilátástalannak és poshadtnak
láttam, amibõl szabadulni akarván
családostól Ausztráliáig terveztünk
menni.

Különbözõ okoknál fogva csú-
szott az utazás kezdete, végül 1990
kora tavaszán érkeztünk Sidney-be.
Nagyon intenzív idõszak után - sok-
sok régi ismerõs hazánkfiával talál-
kozva, beszélgetve, körülnézve - rá-
döbbentünk, a mi helyünk itthon
van, legyenek a körülmények bármi-
lyenek is. Az országgyûlési válasz-
tásra hazaértünk. Ennek persze a
nagyszülõk örültek a legjobban, meg
a férjem nagylánya, aki - milyen az
élet - jelenleg Ausztráliában él.

A rendszerváltás után az OVIT is

átalakult, szervezetében és feladat-
körében egyaránt. Az én munkám
onnantól a társaság saját tulajdonú
ingatlanjaival kapcsolatos teljes kö-
rû ügyintézés lett. Ezt szerettem csi-
nálni és ha az õszi parlamenti idõ-
szak alatt meghozott  új törvények
nem teszik lehetetlenné, akkor vé-
gezném tovább is, a jelenleg hatá-
lyos rendelet szerint részidõben.

A továbbiakban szívesen vissza-
jönnék gyakrabban is, mivel már
második alkalommal választottak
meg a társaság üzemi tanácsának
tisztségviselõjévé, 2006 óta szak-
szervezeti fõbizalmi, tavaly pedig
elnökhelyettes lettem. Akár mint
nyugdíjas aktivistaként végzem a
feladatokat, mert a jelenlegi, a Mun-
katörvénykönyve körül kialakult
változások különösen összefogásért
kiáltanak.

– Milyen érzésekkel teltek az elsõ
otthon töltött napok? Hogyan lehet
alkalmazkodni a hirtelen megvál-
tozott életmódhoz?

– A megváltozott életmódhoz va-
ló alkalmazkodás nem esett nehe-
zemre, sokat internetezek, sétálok,
kaptam egy 'mindent tudó' mobilte-
lefont, ismerkedem vele. Egyelõre
hosszabb szabadságként lehet érzé-
kelni a megnövekedett szabadidõt.
Gyerekeink még velünk élnek, ellá-
tom a családot. A fiam gépészmér-

nökként dolgozik, lányom még
gyógytornászhallgató, férjem aszta-
losként hol itthon összeállít, hol
helyszínen szerel. Ebbõl kifolyólag
esetenként itthon vannak, máskor
nem, változatos a képlet. Õsszel kez-
dõdnek azok az elõadások, amikre
esténként járni szoktunk, ezek ma-
gyar történelemmel, mûvészettörté-
nettel, népi hagyományokkal foglal-
koznak. Néha kirándulunk a baráta-
inkkal, igyekszünk képben lenni a
körülöttünk lévõ világ történéseivel.

-lyv -

Balogh István elsõ szakmája
technikai mûszerész, gépész-
mérnöki diplomáját a Nyíregy-
házi Fõiskolán kapta 2000-ben.
Kilenc hónapig volt a honvéd-
ség kötelékében, ezt követõen
került az OVIT ZRt.-hez.  
Majd a TSO átalakítás követ-
keztében 2006. január 1-jétõl a
MAVIR ZRt. munkavállalója az
állapotismereti és karbantartá-
si osztályon. Részt vett a cég
által 2008 és 2010 között elsõ
ízben indított tehetségprogra-
mon, mely több lehetõséget kí-
nált a dolgozóknak. 
Nõs, egy tündéri kislány édes-
apja.

Egy emberEgy ember, hár, három tom t eevvékékenységenység

NNeehhéézz  aazz  eellvváállááss

Juhász Judit az Ybl Miklós
Építõipari Mûszaki Fõiskola
mélyépítõ szakán végzett
1973-ban. Az OVIT ZRt.-hez
1980-ban került, építési mû-
szaki ellenõr, majd ingatlan-
ügyi elõadó munkakörökben
dolgozott. Vitamin Egészség-
pénztár-küldöttként, üzemi ta-
nács tagjaként, szakszervezeti
fõbizalmiként a dolgozók érde-
keinek érvényesítését tartotta
fontosnak, mindig ezt képvi-
selte. Jelenleg az úgynevezett
sétáló idõ 2011. augusztus 12-
tõl december 20-ig tart, azt kö-
vetõen részidõsként dolgozik
tovább, „amennyiben minden
érdekelt úgy akarja".

Juhász Judit és családja (Egyik héten az újra elõkerült kerékpár kipró-
bálása közben egy elrontott kanyarodásnál megsérült Judit bal könyö-
ke: Mint mondja a szeptember 12-i demonstráción egy kevéssé megvi-
selt, de annál elszántabb kollégaként vett részt.)
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A Hotelstars Union Bíráló Bizottsága a szálloda pá-
lyázatát sikeresnek nyilvánította, így az a 3* superior
(az eddigi 3* helyett) kategóriának megfelelõ Minõsítõ
védjegy használatára jogosult.

A Hotel***superior Ovit kényelmesen berendezett,
légkondicionált szobákkal és apartmanokkal, kitûnõ
konyhával várja Vendégeit!

Test és lélek kikapcsolódására úszómedence, pezs-
gõfürdõ, szauna, szolárium, infrakabin, asztalitenisz,
biliárd, a parkban grillezõhely és pétanque pálya áll a
vendégek rendelkezésére. 

A tágas, kiváló technikai felszereltségû, klimatizált
konferenciaterem sikeres találkozóknak és
tréningeknek ad helyszínt.

A szálloda terápiás részlegén szakorvosi felügyelet
mellett a hévízi Gyógytó adottságaira épülõ gyógy-
kezelések igénybevételére nyílik lehetõség, úgymint
iszappakolás, vízalatti-masszázs, elektroterápiás
kezelések, gyógytorna, valamint gyógy-, frissítõ-, talp-
masszázs és a japán Yumeiho masszázs.

Idén 10 éves a Hotel***superior Ovit, a minõsítés
igazán méltó ajándék az ünnepi alkalomra!

A szálloda kedvezményes csomagajánlatokkal várja
a Vendégeket!!!

További információ, elérhetõség: Hotel***superior
Ovit

8360 Keszthely, Alsópáhoki út; Tel.: 06-83-515-135
www.hotelovit.hu; hotelovit@t-online.hu 

Teljes termelésleállás, katasztrofális
állapotok fogadták Németh Imrét, az
MVM GTER Zrt. fõmérnökét annak az
Európai Unió Veszélyhelyzeti Köz-
pontja által szervezett nemzetközi
missziónak a tagjaként, mely július
közepén érkezett meg Ciprusra, a Vas-
silikos erõmûbe. A sziget legnagyobb
erõmûve adja csúcsidõben az ország
áramellátásának hatvan százalékát.
2011. július 11-én egy közeli haditen-
gerészeti bázison történt robbanás el-
érte az erõmûvet, ennek következté-
ben hatalmas mértékben sérültek
meg az üzem blokkjai. Tizen-
ketten meghaltak és hatvan-
kettõ személy sérült meg.

Az MVM GTER Zrt. karbantar-
tási és fejlesztési fõmérnöksé-
gen dolgozó szakember éppen a
Kékszalag vitorlásversenyre ké-
szítette fel a csapat hajóját, mi-
kor értesült a történtekrõl. Az
MVM Zrt. vezetõségének kérdé-
sére, hogy vállalná-e az unió so-
ros lengyel elnöksége felkérésé-
re a kárfelmérõ misszió tagja-
ként a segítségnyújtást, Németh
Imre igent mondott.

– Éppen Füredrõl hajóztunk
Kenese felé és szélcsend volt,
mikor más segítség nem lévén
az önéletrajzomat fordítottam le
angol nyelvre, mert ez szüksé-
ges volt a ciprusi erõmû vezeté-
sének a segítõ csapat kiválasztá-
sához. Aztán, mint ismert, a versenyen
feszültté és izgalmassá vált a helyzet,
számos hajó megsérült a viharban. A mi
fõvitorlánk is elszakadt a verseny alatt és
éppen az árbocrúd tetején ért a telefonhí-
vás, menjek másnap hajnalban a repülõ-
térre, mert a ciprusi erõmû vezetõsége
engem választott a kárfelméréshez. Sza-
badságra készültem, de ha az MVM Zrt.
érdeke úgy kívánja… Félretéve a tréfát,
valóban filmbe illõ körülmények alakul-
tak ki, de nagyon örülök, hogy sok ma-
gyar szakember közül engem választot-
tak a misszióra.

– Mi volt a fõ feladatod?
– Miután Brüsszelben részt vettünk

egy eligazításon, tájékoztatón és oktatá-
son, átvettük a szükséges védõfelszerelé-
seket, indultunk Larnacába, ahol a helyi
katasztrófavédelem képviselõi vártak. A
tizenegy fõs misszió elsõdleges feladata a
mûszaki kárbecslés volt és annak a fel-
mérése, hogy a károknak milyen gazda-

sági kihatásai vannak, illetve milyen idõ-
ütemezésben lehet újjáépíteni a sérült
blokkokat. Ennek függvényében készí-
tettem el saját jelentésemet, melyet azóta
az unió beépített saját dokumentációjá-
ba. Elsõsorban az erõmû gázturbinás
egységeinek mûszaki állapotát mértem
fel - ehhez folyamatos kapcsolatban vol-
tam az erõmû személyzetével, a vezetés-
sel, az üzembe helyezõ képviselõjével, il-
letve karbantartási szerzõdéssel rendel-
kezõ partnerekkel - elõször csak körbejá-
rás keretében, mivel számos épület any-
nyira romos állapotban volt, hogy a tilos
volt a belépés. Fõként a fõberendezések-
re koncentráltunk, majd mentõs, tûzsze-
rész és katasztrófavédõ szakértõkkel kö-
zösen haladtunk egyre beljebb az épüle-
tekbe és vizsgáltuk meg a bent lévõ fõ- és
segédberendezéseket. Rengeteg rakéta
és lõszermaradványt találtunk, döbbene-
tes állapotok fogadtak. Kilenc nap telt el
folyamatos konzultációkkal, felmérések-
kel, egyeztetésekkel és egymás csapatá-

nak segítésével, sõt fegyverbemutatóval
is. Tulajdonképpen ezen kívül önállóan
dolgozott mindenki, így készítettem el
egy elõzetes kalkulációt a várható helyre-
állítási költségekrõl a gázturbinás egysé-
gekre vonatkozóan és az erõmû fejleszté-
si vezetõjével közösen egy javítási ütem-
tervet állítottunk össze.

– Egyedüli magyarként kikkel kellett
együttmûködnöd a helyieken kívül?

– Négyen voltunk erõmûbõl érkezõk.

Máltáról egy tûzvédelmi rendszereket is-
merõ kolléga, Bulgáriából egy kazánok-
kal foglalkozó szakember érkezett. Az
erõmûvi felügyelet egy olasz szakember
területe lett, míg a gázturbinák hozzám
tartoztak. A Vassilikos Erõmû 4-es egy-
ségének turbinái és a most épülõ 5-ös
blokkok is General Electric (GE) által
gyártott gázturbinák. Mivel korábban
dolgoztam a GE-nél, illetve más, a mosta-
ni történésekhez kapcsolódó területen is,
valószínûleg ezért esett rám a választás,
mely nagy megtiszteltetés számomra.

– Milyen tanulságot lehet levonni az
esetbõl, azonkívül, hogy veszélyes
üzem közelében ne tároljunk rob-
banóanyagokat…

– Azok az állami kézben levõ erõmû-
vek, melyek termelõi engedéllyel rendel-
keznek, közbeszerzési eljárás-kötelezet-
tek. Ez azt jelenti, hogy mint a Vassilikos
erõmû is, minden javítási és újjáépítési te-
vékenységnek csak európai uniós szintû
pályázat kiírásával kezdhet neki. A legna-
gyobb tapasztalatot számomra a kárfel-
mérés során a prevenció kérdése adta. Te-
hát, amikor van rá idõ és lehetõség, in-
kább le kell folytatni elõzetesen a közbe-
szerzési eljárásokat és olyan szerzõdése-
ket kötni, melyek bármilyen vészhelyzet
esetén lehetõvé teszik a javítási munkála-
tok azonnali megkezdését. Lóczy E.

Sikeresen elindult 
a cseh-szlovák-magyar 
piac-összekapcsolási

projekt
2011. június 29-én elindult a cseh, a szlovák, illetve
a magyar villamosenergia-piacok összekapcsolását
céljául kitûzõ projekt. A 2011. május 30-án aláírt
közös szándéknyilatkozatnak (Memorandum of
Understanding - MoU) megfelelõen Csehország,
Szlovákia és Magyarország átviteli rendszerirányí-
tói (ÈEPS, SEPS, MAVIR), szervezett villamosener-
gia-piacai (villamosenergia-tõzsdéi) (OTE, OKTE,
HUPX) és nemzeti energetikai szabályozó hatósá-
gai (ERU, URSO, MEH) célul tûzték ki, hogy 2012
második negyedévére összekapcsolják az említett
piacokat, valamint kialakították az ennek megvaló-
sítására irányuló projekt szervezeti felépítését. 

A projekt résztvevõinek elsõ megbeszélésére
2011. június 29-én Budapesten került sor. Minden
érintett fél kifejezésre juttatta a gyors elõrehaladás-
ra irányuló szándékát és egyetértett abban a közös
célban, hogy 2012 második negyedévére kialakítás-
ra kerüljön az összekapcsolt másnapi piac, továbbá
abban is, hogy még ugyanabban az évben sor ke-
rülhessen a közép-nyugat-európai (CWE) régióhoz
való csatlakozásra. A szakértõi csoport mindezeken
túlmutatóan megállapította a legfontosabb mérföld-
köveket és létrehozta a projektszervezetet, hogy ez-
zel biztosítsa a hatékony projektmenedzsmentet. A
projektszervezet három munkacsoportból áll, ame-
lyeket a Projektmenedzsment Csoport vezet, és az
Irányító Csoport (Steering Group) ellenõriz, amely
a projektért felelõs és végsõ döntéshozói szerv. A
létrehozott szervezet figyelembe veszi az érintett
felek szerepét és felelõsségét a kitûzött piac-össze-
kapcsolási megoldásban. 

A projektcsoport megvitatta a piac-összekapcso-
lási megoldás vázának alapját, amelyet a felállított
munkacsoportok fognak részletesebben kidolgoz-
ni. A felek szándéka szerint a bevezetésre szánt el-
járás teljes mértékben meg fog felelni az EU másna-
pi piacra vonatkozó célmodelljének, hogy ez által
közremûködjön az Európai Tanács által elõirány-
zott európai belsõ villamosenergia-piac (Internal
Electricity Market - IEM) 2014-re történõ létrehozá-
sában. A felek szívesen fogadják a szomszédos or-
szágok csatlakozását, éppen ezért törekednek a be-
vezetésre kerülõ eljárás egyszerû kiterjeszthetõsé-
gére. 

Medveczki Zoltán (HUPX Zrt. vezérigazgató)
projektmenedzser elmondta: „A piac-összekapcso-
lás nyugat- és észak-európai tapasztalatait minden
érintett és piaci szereplõ elismeri. Ezek szerint a pi-
acintegráció lehetõvé teszi a határkeresztezõ kapa-
citásallokáció hatékonyságának, valamint a spot pi-
acok likviditásának növekedését, ezáltal az átlátha-
tóbb villamosenergia-árképzést eredményez a
nagykereskedelmi napi piacokon. Egyúttal hozzájá-
rul a biztonságosabb energiaellátáshoz, miközben
a fogyasztói keresletet is figyelembe veszi.

(SAJTÓKÖZLEMÉNY)

kategóriába lépett a keszthelyi Hotel Ovit***superior
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NÉMETH IMRE a Budapesti Mûszaki Egyetemen a közlekedésmérnöki karon re-
pülõmérnöki szakirányon, a Pénzügyi és Számviteli Fõiskolán, a Killián György
Repülõ Mûszaki Fõiskolán végzett, mint okleveles gépészmérnök, mérnök-
közgazdász, és gépészmérnök a sárkány-hajtómû szakokon. Egyéb képzéseken
vett részt külföldön a General Electric Energy Salem, Cincinatti és Houstoni ok-
tatóközponjaiban és az Emerson Process Management kötelékében Hollandiában,
Lengyelországban, melyeken megismerkedett az irányítástechnikai rendszerek-
kel, az erõmûvi folyamatirányító rendszerekkel mérnöki oktatás keretében, és el-
végezte a gázturbina-generátor üzemeltetõ, hajtómû karbantartó és endoszkópos
ellenõrzõ mérnöki képzést, valamint posztgraduális képzésen végzett nemzetkö-
zi védelmi beszerzéstervezés és szerzõdések szakokon.

Pályáját a Pápai Harcászati Repülõ Ezrednél kezdte, mint sárkány-hajtómû,
majd mint berepültetõ és ellenõrzõ csoportparancsnok. Ezt követõen került a
Honvédelmi Minisztérium Beszerzési Hivatalához, majd a GE Hungary Rt. Power
Systems-nél mint tesztmérnök dolgozott. Karbantartási és Mûszaki osztályvezetõ
volt a VILLKESZ Kft.-nél, innen az EMERSON Process Management Kft.- hez ke-
rült mint vezetõ mérnök. Jelenleg az MVM GTER Zrt. fõmérnöke a karbantartási
és fejlesztési fõmérnökségen.

Legfõbb hobbija a belvízi és tengeri vitorlázás, a versenyekre mindig felkészül.
Nõs, egy lánya és fia van, eredményes sportolók, az érettségi elõtt állnak. Imre pá-
lyája során megismerkedett több nagyvállalati rendszerrel, dolgozott teljesen önál-
lóan és csapatban, de mindig együttmûködve a különbözõ osztályokon, üzemek-
ben, hivatalokban dolgozókkal. Munkája során bejárta a világot, a sok utazást ké-
sõbb már tehernek érezte, de az eredmények mindig kárpótolták a fáradozást. Je-
lenleg ifjú gyerekeinek szurkol, leginkább a tanulásban és a sportpályán.
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A Paksi Atomerõmû Zrt.-ben semmiféle azonnali
beavatkozásra nincs szükség a fukushimai ta-
pasztalatok ismerete alapján. Az atomerõmû az
augusztus 15-i határidõig megküldte jelentését az
Országos Atomenergia-hivatalnak (OAH) a cél-
zott biztonsági felülvizsgálat elõrehaladtáról. Az
OAH által, a fukushimai baleset hatására elren-
delt vizsgálat eddigi eredményei szerint a paksi
atomerõmû védettsége jónak bizonyult a feltétele-
zett kulcseseményekkel, különbözõ veszélyekkel
szemben.

A japán fukushimai atomerõmûben bekövetkezett sú-
lyos reaktorbaleset hatására az európai országok még
áprilisban elhatározták, hogy atomerõmûveikben cél-
zott biztonsági felülvizsgálatot, ún. stressz-tesztet foly-
tatnak le. Ehhez kapcsolódóan az Országos Atom-
energia-hivatal 2011. május 2-án írta elõ a Paksi Atom-
erõmû Zrt. számára a felülvizsgálat végrehajtását,
amelyhez átadta az annak tartalmi követelményeit le-
író dokumentumot is. Ez alapján kezdte meg az atom-
erõmû a vizsgálatokat, amelyek az erõmû 2011. júni-
us 30-i mûszaki állapotára vonatkoznak.

A folyamat mostani állapotáról szóló jelentést au-
gusztus 15-ig kellett megküldenie az atomerõmûnek
a hatóság felé. Az eddigi vizsgálatok azt igazolták,
hogy a létesítmény blokkjai megfelelnek a nemzetkö-
zileg elfogadott, a hazai hatóságok által elõírt követel-
ményeknek, beleértve az esetleges belsõ és külsõ ha-
tásokkal szembeni védettség kritériumait is. Az
atomerõmû védettsége a vizsgált kulcseseményekkel
szemben jónak bizonyult.

Az eddigi fõbb megállapítások között szerepel,
hogy az erõmû megfelelõ védelemmel rendelkezik a
földrengések ellen. Az évekkel korábban végrehajtott
megerõsítések eredményeként a paksi atomerõmû
blokkjain földrengések esetén teljesülnek az alapvetõ
biztonsági funkciók, így egyebek mellett biztosított a
reaktor leállítása és lehûtése. A telephely feltöltési

szintjénél magasabb árvíz-szinttel, illetve a telephely
elárasztásával a létesítmény sajátosságai miatt nem
kell számolni. A Duna - ritkán elõforduló -, rendkívül
alacsony vízszintje esetén az erõmû megfelelõ mû-
szaki felkészültséggel rendelkezik a helyzet bizton-
ságos kezeléséhez. A következõ idõszakban az ext-
rém meteorológiai helyzetekkel kapcsolatos védett-
séget és a telephely talajszilárdságát is értékelik majd
különbözõ vizsgálatokkal.

Az elemzés természetesen kitért az egyik legfonto-
sabb biztonsági kockázatra, az áramellátás esetleges
pótlására, ami a létesítmény hûtésének elengedhetet-
len követelménye áramkimaradás esetén. A vizsgálat
itt is azt állapította meg, hogy a létesítmény erre az
esetre is felkészült. 

A célzott biztonsági felülvizsgálat a következõ idõ-
szakban is folytatódik, a végleges jelentést 2011. ok-
tóber 31-ig küldi meg az atomerõmû az Országos
Atomenergia-hivatalnak.

A vizsgálatok alapján rögzíthetõ, hogy a fukushi-
mai tapasztalatok feldolgozása és a célzott biztonsági
felülvizsgálat jelenlegi, elõzetes eredményei azonnali
beavatkozásokat nem tesznek szükségessé. A felül-
vizsgálat rámutatott arra, hogy a rendkívül kis való-
színûségû, de esetleg jelentõsebb terheléseket ered-
ményezõ hatásokkal vagy azok következményeivel
szemben a meglévõk mellett további mûszaki lehetõ-
ségek is kínálkoznak az atomerõmû védettségének
fokozására, a tartalékok növelésére. Az ezekkel kap-
csolatos intézkedések meghatározása a végleges je-
lentésben történik meg.

A Paksi Atomerõmû Zrt. a vizsgálat további ered-
ményeirõl is folyamatosan tájékoztatja majd az illeté-
kes hatóságokat és a közvéleményt. Az elõrehaladási
jelentés az atomerõmû honlapján elérhetõ
(www.atomeromu.hu).
Paks, 2011. augusztus 15.

Mittler István
a PA Zrt. kommunikációs igazgatója

„Alig több mint egy évvel ezelõtt indítottuk el a magyaror-
szági áramtõzsdét és az indulástól eltelt idõszak során
kezdeti céljainkat nem csak meg tudtuk valósítani, de sok
esetben felül is múltuk azokat” - mondta Medveczki Zol-
tán, a HUPX Zrt. vezérigazgatója.

A HUPX Zrt. várakozáson felüli eredményei:
● Az induláshoz képest megháromszorozódott a résztvevõk

száma, így jelenleg 32 taggal mûködünk. Az érdeklõdés
pedig folyamatos és további résztvevõk várhatóak.

● 2010. 07. 21. - 2011. 07. 21. közötti egyéves idõszakot tekintve
az összforgalom 2 232 458,9 MWh volt.

● Átlagosan havi 20-30%-os folyamatos növekedés volt meg-
figyelhetõ.

● A napi átlagkereskedés az elmúlt hónapban meghaladta a
13 660 megawattórát, amely már a hazai fogyasztás 13,5%-
át teszi ki. 

● 2011. július 8-i szállítási napra vonatkozóan megszületett az
eddigi rekord napi mennyiség is, 17 360,2 MWh-val. Ez az el-
sõ kereskedési napon gazdát cserélõ villamos energiameny-
nyiség 7,5-szöröse.

● Legfrissebb rekorderedményünk pedig a július havi forga-
lom, ami 423 518,9 MWh-ás mennyiséggel különösen ma-
gasnak számít, ami meghaladja a teljes tavalyi - 5 havi - for-
galmunkat.

„A forgalmat tekintve tehát elmondható, hogy nagyon im-
presszív eredményeket értünk el. A 2011. évre tervezett 2,5
TWh több mint 75%-át már teljesítettük. Emellett az áraink kö-
zel 90%-os korrelációt mutatnak a környezõ tõzsdékkel, az el-
múlt hetekben többször elõfordult, hogy a HUPX forgalma a tíz
éve, hasonló nagyságú piacon mûködõ osztrák EXXA börzéét
is felülmúlta” - hangsúlyozta a vezérigazgató. 

A HUPX termékkínálata is bõvült. Induláskor a spot-piacon
másnapi órás termékek voltak, 2011. július 19-tõl pedig 1 hóna-
pos, sikeres tesztidõszak után elindult a hosszú távú fizikai szál-
lítású termékkereskedése. A HUPX a PhysicalFutures piacon
magyarországi szállítású havi-, negyedéves- és éves zsinór-, va-
lamint csúcsidõszaki hosszú távú termékeket bocsát kereske-
désre. A kereskedés aktív érdeklõdés mellett, piaci árjegyzõ
(market maker) részvételével zajlik. A jegyzett termékek össz-
hangban vannak a német és francia piac azonos termékeivel.
Eddig a hosszú távú fizikai szállítású piac legnépszerûbb termé-

kei a 2011. szeptember és 2012. elsõ negyedév zsinór termékek
voltak. 

„A fejlõdés folyamatos, továbbra is jelentõs termékfejlesz-
téssel számolunk. Összesen nyolc projekt áll elõkészítés alatt.
A tervek között szerepel két újabb piacszegmens bevezetése a
jövõ év elején, egyrészt a napon belüli kereskedés, másrészt
pedig az úgynevezett pénzügyi futures termékek. Ezzel egy
teljes spektrumú áramtõzsde jön létre, a bevezetett Tray-
portrendszer pedig alkalmas mindezek kiszolgálására, csök-
kentve a beruházási igényt. 

Abszolút nyugat-európai mintát követve alakítottuk ki a
termékspecifikációt, a kereskedési- (EPEX) és elszámolási
rendszert (ECC) is, így könnyen terjedt el a kereskedõk között
a HUPX, és a tagok szeretik használni. Az MVM aktív szerep-
vállalással támogatja mûködésünket.

Nagy örömünkre szolgál az is, hogy a 2011. június 29-én
elindult cseh-szlovák, illetve a magyar villamosenergia-piacok
összekapcsolását céljául kitûzõ projekt - Market Coupling -
vezetõjének a HUPX Zrt.-t választották” - közölte Medveczki
Zoltán. 

„Egyértelmûen sikeresnek ítéljük az elmúlt évet, de legna-
gyobb örömünkre mégis az szolgál, hogy rekordidõ alatt sike-
rült egy európai szintû energiatõzsdét létrehoznunk és ütõké-
pes, profi csapattal állunk ügyfeleink rendelkezésére” - fûzte
hozzá a vezérigazgató. 

Mindennek köszönhetõ az is, hogy a magyar szervezett föld-
gázpiac megvalósításával is a HUPX-et bízták meg. A HUPX
hozza létre a magyar gáztõzsdét, CEEGEX (CentralEasternEu-
ropean Gas Exchange) néven. A gáztõzsdérõl egy olyan kon-
cepciót szeretnének a piac elé tárni, amely a meglévõ alapokon
fejleszti tovább a gázpiacot és Magyarországra vonzhat eddig itt
nem aktív gázkereskedõket is. Nem titkoltan regionális szerep-
re készülnek, aminek révén komoly esély kínálkozik arra, hogy
áraik meghatározó szerepet töltsenek be a kelet-európai gázpia-
con. Minél több gázpiaci kereskedõt tudnak bevonni tagként a
gáztõzsdére, annál nagyobb az esélye annak, hogy a fogyasztói
árakra is pozitív hatást gyakorol majd a tõzsde mûködése.

„1 éves mûködésünk alatt megalapoztuk pozíciónkat a
piacon. A tõzsdei kereskedési folyamatban részt vevõk is-
mernek minket és megelégedéssel nyilatkoznak mûködé-
sünkrõl” - mondta Medveczki Zoltán.

(Sajtóközlemény, 2011. augusztus 8.)
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Futurisztikus járgányok kilenc
kategóriában versenyeztek egy-
mással Budapest belvárosában,
európai fõvárosban elsõként. A
Magyar Villamos Mûvek Zrt. kü-
lönleges, alternatív hajtású jár-
mûvekkel hívta fel a közönség fi-
gyelmét a szén-dioxid-kibocsá-
tásmentes energiatermelésre és
felhasználásra. A különleges ver-
senyt több ezren tekintették meg
az Operánál és az interneten
közzétett folyamatos videóközve-
títésen. Az elsõ MVM Energia 2.0
Futamot kimagasló érdeklõdés
kísérte.

Az MVM Energia 2.0 Futam idõmé-
rõ-, és szabadedzései vasárnap reg-
gel 8 órától zajlottak, majd Baji Csa-
ba, az MVM Csoport elnök-vezér-
igazgatója ünnepélyes keretek kö-
zött felavatta a versenypályát.

„A pozitív változások bekövetke-
zéséhez mindenekelõtt újszerû, ha
úgy tetszik 2.0-ás gondolkodásmód-
ra van szükség. Az MVM Energia
2.0 Futam fõ üzenete a fenntartha-
tó fejlõdés és a környezetvédelem
konkrét területeinek támogatása, a
minél szélesebb körben való tájé-
koztatás és figyelemfelkeltés felvál-
lalása” - mondta köszöntõ beszédé-
ben a társaságcsoport vezetõje.

A megnyitó után elsõként meg-
tartott napenergia meghajtású jár-
mûvek és tanulmányautók verse-
nyén egy inkább bogárra, mintsem
autóra hasonlító narancssárga nap-

elemes gépezet és sofõrje végzett
az élen. Hangai Gábor versenyzõ
elmondta, hogy a jármû nem csak
gyors, de meglepõen kényelmes is,
így nem okozna gondot egy hosz-
szabb túra sem. 

Ezután átalakított és környezet-
barát szériaautók, különleges pro-
totípusok, versenyautók, valamint a
rendkívül fürge elektromos gokar-
tok robogtak el a közönség elõtt. A
nap folyamán több mint 40 jármû
szállt be a versenybe. A részt vevõ
autók mindegyike károsanyag-ki-
bocsátásmentesen mûködött. Sõt, a
nézõk nagy meglepetésére, a ver-
senyzõ autók hangtalanul mûköd-
tek, miközben akár 90 km/órás se-
bességgel száguldottak a speciáli-
san kialakított versenypályán.

A szurkolók egész nap tartó több
ezres tábora és lelkesedése mutatta,
hogy az esemény csatlakozott a
magyarországi nagy rendezvények
sorába, és amint azt Felkai György,
az MVM kommunikációs igazgató-
ja megjegyezte, az MVM hagyo-
mányt szeretne teremteni az Ener-
gia 2.0 Futam megrendezésével.

www.energia2.0futam.hu

A hazai és nemzetközi fejlõdés, a tulajdo-
nosi érték növelésének újabb fontos lépése-
irõl döntött a Magyar Villamos Mûvek Zrt.
közgyûlése szeptember 2-án. Az infrastruk-
turális beruházások közé tartozik, hogy a
nemzeti energetikai társaságcsoport jelen-
tõs szerepet vállal a telekommunikáció te-
rületén azáltal, hogy részt vesz a Nemzeti
Tulajdonú Távközlési Hálózat Fejlesztési
Projektben, az Elektronikus Kormányzati
Gerinchálózat kiváltásában és üzemelteté-
sében. Az MVM Zrt. megvásárolja tulajdo-
nostársaitól a BVMT Bakonyi Villamos Mû-
vek Termelõ Zrt. 49,5 százalékos részvény-
csomagját, így annak kizárólagos tulajdo-
nosává válik, továbbá projekttársaságot hoz
létre a forrás-diverzifikációt növelõ magyar-
szlovák földgázszállító összekötõ vezeték
megépítésére.

„A veszteségforrások beazonosítása és meg-
szüntetése után végre a tudatos építkezésre, a
tulajdonosi érték növelésére koncentrálha-
tunk” - mondta Baji Csaba, a Magyar Villamos
Mûvek Zrt. elnök-vezérigazgatója. „A tavalyi
év második felét a társaságcsoport átvilágításá-
ra, az elõzõ vezetések hibás, vagy a megválto-
zott piaci-gazdasági körülmények miatt meg-
haladottnak bizonyult döntései kiigazítására
szántuk, mára sikerült felszámolnunk a veszte-
ségforrások többségét. Idén elkészítettük a tár-
saságcsoport középtávú stratégiáját, ambició-
zus, de elérhetõ növekedési célokat határoz-
tunk meg. A közgyûlés mai döntései alapján
konkrét lépéseket teszünk afelé, hogy az MVM
Zrt. sikeres, regionálisan is meghatározó, in-
tegrált energetikai társaságcsoporttá váljon, és
olyan nemzeti vállalat legyen, amelyik a ma-
gyar gazdaság egyik legfontosabb szereplõje."

A társaság növekedési stratégiája keretében
új szegmensekben is megjelenik, részt vesz a
Nemzeti Tulajdonú Távközlési Hálózat Fej-
lesztési Projektben (NTTHFP). A közgyûlés jó-
váhagyta az Elektronikus Kormányzati Ge-
rinchálózat (EKG) MVM Zrt. általi kiváltását
célzó projekt megalapítását. A Nemzeti Fej-
lesztési Minisztérium által létrehozott NT-
THFP projekt célja,  hogy az MVM Zrt. tulajdo-
nában álló hálózatra alapozva konszolidálja az
állami távközlési gerinchálózatokat, illetve 44
kiemelt központra kiterjessze azt. A beruhá-
zással a társaság az állami intézmények igé-
nyeinek magas szakmai színvonalú kiszolgálá-
sán túl új lehetõségeket is lát telekommuniká-
ciós hálózatának üzleti célú hasznosítása terü-
letén.

A közgyûlés felhatalmazta az MVM Zrt.
igazgatóságát, hogy 100 százalékra növelje a
társaság részesedését a BVMT Bakonyi Villa-

mos Mûvek Termelõ Zrt-ben. A nemzeti ener-
getikai holding 2008-ban szerzett 50,5%-os ré-
szesedést a BVMT Zrt. jogelõdjében. A pro-
jekttársaság beruházásában elkészülõ két gép-
egységes nyílt ciklusú gázturbinás erõmû a
csúcs- illetve szupercsúcs idõszakokban bizto-
sított volna versenyképes villamosenergia- il-
letve kapacitásforrást. A globális pénzpiaci és
gazdasági válság hatására a villamosenergia-
árak jelentõsen csökkentek, míg az erõmû pia-
ci versenyképességét alapvetõen meghatározó
tüzelõanyag ára ezt nem követte. Az MVM Zrt.
a megváltozott piaci körülményekre tekintettel
a korábbi vezetés döntését felülvizsgálva, a tu-
lajdonosi struktúra részletes elemzése után
úgy ítélte meg, a tulajdonosi érték növelését
leginkább az szolgálja, ha megvásárolja a ki-
sebbségi részesedéseket. Az erõmû megvásár-
lása lehetõvé teszi továbbá az MVM csoport-
szintû érdekeinek leginkább megfelelõ - a villa-
mosenergia-piac jelenlegi helyzetére optimali-
zált - új üzemeltetési stratégia szerinti mûkö-
dési struktúra kialakítását. Így az MVM egyút-
tal új pályára állítja a beruházás megtérülését
is. Az adás-vétel tárgyát képezõ üzletrész árát
független nemzetközi szakértõk által készített
értékelések alapján állapították meg a felek.

Az MVM Zrt. közgyûlése döntött a hazai
energia-ellátásbiztonság növelését, az egyolda-
lú függõség csökkentését célzó Vecsés-Balas-
sagyarmat közötti Magyar-Szlovák Földgáz-
szállító Összekötõ Vezeték megépítését végzõ
projekttársaság alapításáról is. Az Európai
Unió harmadik energiacsomagjában elõírt tel-
jes tulajdonosi szétválasztás követelményének
elõkészítése és a projekt finanszírozhatósága
érdekében a megvalósítást olyan projekttársa-
ságnak kell elvégeznie, amelynek tulajdonosi
körébe az MVM Zrt-n túl egy, a magyar kor-
mány által kijelölt állami szerv irányítása alatt
álló társtulajdonost is bevonnak. A projekttár-
saság létrehozásához az OVIT ZRt. Földgáz
Igazgatóságának kiválása szükséges, a jelenleg
az OVIT ZRt. birtokában lévõ földgázszállítási
mûködési engedélyt a projekttársaság viszi
majd tovább.

A tulajdonosok képviselõi elfogadták a
törzskari vezérigazgató-helyettes tájékoztató-
ját a MIFÛ Kft-ben meglévõ üzletrész értékesí-
tési folyamat adásvétel nélküli lezárásáról, a
korábbi üzletrész adásvételi megállapodás
megszüntetésérõl. Végezetül a közgyûlés elfo-
gadta a stratégiai vezérigazgató-helyettes be-
számolóját az egyoldalú gázpiaci függés csök-
kentését célzó AGRI Projekt jelenlegi helyzeté-
rõl. A nemzetközi projekt következõ feladata a
részletes megvalósíthatósági tanulmány elké-
szítésérõl szóló pályázati kiírás kidolgozása, a
tender lebonyolítása lesz.
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A hírességek elektrogokart versenyét szoros küzdelemben Katus Attila
nyerte, Kozmann György nem sokkal maradt le mögötte. Görög Zita, a
mezõny egyetlen nõi pilótája most ugyan nem ért el dobogós helyezést, de
Lepével és Atom Antival már most benevezett a jövõ évi futamra

A díjakat és kupákat Baji Csaba, az MVM elnök-vezérigazgatója, Felkai
György, az MVM kommunikációs igazgatója és Petis László, az MVM
Energia 2.0 Futam versenyigazgatója adta át



CYANFEKETE CYANFEKETE

8. OLDAL

2011. SZEPTEMBER

Kétnapos jubile-
umi ünnepséget
rendezett az
atomerõmû bá-
zisiskolája, az
Energetikai
Szakközépiskola
és Kollégium (ESZI) az intézmény
alapításának 25. évfordulója alkal-
mából. A programokat az iskolában
és a sportcsarnokban 2011. augusz-
tus 26-án és 27-én tartották. Míg az
elsõ napra az intézmény volt és je-
lenlegi dolgozói mellett számos ven-
dég kapott meghívást, addig a máso-
dik napra az egykori és mostani ta-
nulókat várták. 

Az augusztus 26-i ünnepséget a sport-
csarnok udvar felõli bejáratánál Nagy
Sándor, az MVM Zrt. termelési vezér-
igazgató-helyettese nyitotta meg, és
egyben az MVM Zrt. ajándékaként át-
adta az iskola részére azt a 2 db
szolárparabolát, melyet az intézmény
hõközpontjának tetõzetén helyeztek
el. A szolárparabola mûködése a diá-
kok oktatási anyagának részét is képe-
zi majd. Ezt követõen Horváthné Szûcs
Marianna, az ESZI Intézményfenntar-
tó és Mûködtetõ Alapítvány ügyveze-
tõje köszöntötte a megjelenteket, majd
Gerse Lajos, az MVM Zrt. erõmû fej-
lesztési osztályának vezetõje röviden
ismertette a szolárparabola mûszaki
jellemzõit. A rendezvény másik jeles
eseményét képezte a felújított sport-
csarnok átadása, amit Hamvas István,
a Paksi Atomerõmû Zrt. vezérigazga-
tója szalagátvágással tett emlékezete-
sebbé. Az iskola újonnan kapott
szolárparaboláit az ünnepség résztve-
võinek közelrõl is lehetõségük nyílt
megtekinteni.

A 25. évforduló jubileumi megün-
neplése a sportcsarnokban folytató-
dott, ahol Hamvas István mondott kö-
szöntõbeszédet. Az ünnepség kereté-
ben Mittler István, az ESZI alapítvá-
nyának elnöke és Szabó Béla, az iskola
igazgatója ESZI-gyûrû kitüntetéssel ju-
talmazta Horváthné Szabó Piroska tit-
kársági elõadót, Káspári Tamás mate-
matika-kémiaszakos tanárt és Hamvas
István vezérigazgatót az iskoláért tett
tevékenységükért. Az intézmény kez-
detektõl ott dolgozó alapító tagjainak,
Juhász Istvánnénak, Muck Pálnénak,
Tormáné Gyõrfi Évának, Pupp Ferenc-

nek, Lacza Csabának, Ludányi János-
nak, Nepp Józsefnek, Szabó Bélának,
Szabó Sándornak a 25 éves jubileumi
emlékérmet és oklevelet Mittler István
nyújtotta át. Az elismerések átadása
után következett az ünnepi mûsor,
ahol Ignácz Judit diák énekelt, és fellé-
pett a Pikk Dráma színjátszó kör, vala-
mint a Paksi Városi Pedagógus Kórus.
Az esten Kovács Pál, a Nemzeti Fejlesz-
tési Minisztérium energetikáért felelõs
helyettes államtitkára mondott pohár-
köszöntõt.

Augusztus 27-én Szabó Béla, az
ESZI igazgatója üdvözölte a régi és új
diákokat, kiknek igen gazdag prog-

ramkínálattal kedveskedett iskolájuk.
Megtekinthették az iskola múltját és
jelenét bemutató kiállítást, nézhettek
nosztalgiafilmeket, próbára tehették
magukat „ESZIsmeret” vetélkedõn és
sportmérkõzésen. Várta õket rádiós kí-
vánságmûsor, a jubileumra készített
digitális évkönyv, továbbá ESZIBEAT
és Heaven Street Seven koncert.

Az ESZI az eltelt 25 év alatt nagysze-
rû eredményeket ért el.  Tanulói révén
számos magyar családot köt össze az
atomerõmûvel, szakemberképzésével
a munkaerõ-utánpótlás bázisát alapoz-
ta meg.

Lovásziné Anna

A 420 fõs rendezvény vendége
volt Bencsik János, a Nemzeti Fej-
lesztési Minisztérium klíma- és
energiaügyi államtitkára, Olajos
Péter zöldgazdaság-fejlesztéséért
és klímapolitikáért felelõs helyet-
tes államtitkár, Kovács Pál energe-
tikáért felelõs helyettes államtit-
kár, dr. Grabner Péter, a Magyar
Energia Hivatal elnökhelyettese,
az MVM menedzsment és a társa-
ságcsoport néhány vezetõje is. 

A mûsorvezetõi (Iványi Kriszti-
na, kommunikációs vezetõ) kö-
szöntõt és a Détár Enikõ, Fésûs
Nelly, Ladinek Judit fõszereplésé-
vel elõadott, rendkívül látványos
gálamûsort a vezérigazgatói be-
széd és a kitüntetések, jubileumi
jutalmak átadása követte. 

Tari Gábor vezérigazgató úr
villamosenergia-iparágban eltöl-
tött négy évtizedes munkásságát
Töröcskei István, az Igazgatóság
elnöke külön méltatta, majd po-
hárköszöntõt mondott az Est
részvevõinek egészségére. 

Nagy ováció fogadta a MAVIR
Est dolgozói produkcióiban részt
vevõ munkatársakat, akik a szín-
padon az alábbiakkal kedvesked-
tek kollégáiknak:

Marc-Antoine Charpentier: Te
Deum, és Purcell: Trombitaszó és
ária - Elõadó: Almási Kristóf, a Há-
lózati Operatív Szolgálat vezetõje
(szintetizátor), Handl Péter, Álla-
potismereti és karbantartási Osz-
tály osztályvezetõje volt.

A villamosenergia-rend szer-
zetesei fantázianéven elõadott,
Vangelis: A paradicsom meghó-
dítása c. zenéjére (kifejezetten a
mavirosokról) írt dal elõadói:
Almási Kristóf, a Hálózati Operatív
Szolgálat vezetõje, Feleki Zoltán,
hálózati üzemelõkészítõ fõmun-
katárs, Handl Péter, Állapotisme-
reti és karbantartási Osztály osz-
tályvezetõje, ifj. Kapás Mihály, há-
lózati üzemelõkészítõ munkatár-
sa, Kassanin Dusán, Hálózatlétesí-
tési osztályvezetõ, Kerekes István,
üzemvezetõ, Kocsis László, szol-

gálatvezetõ diszpécser, Kontra Ti-
bor, rendszerirányítási fõmunka-
társ, Kovács György, szakértõ, Koz-
ma B. Imre, forráselemzési mun-
katárs, Szedlák Róbert, szakszol-
gálati üzemvezetõ.

„Körkapcsolás”, azaz a Halló,
Belváros c. rádiókabaré szabadon
átírt színpadi változata - a Kom-
munikációs Osztály munkatársai,
Cs. Nagy Judit, Gyimesi Ildikó,
Váradi Veronika, Romhányi Zol-
tán, Majoros Sándor elõadásában. 

A díszvacsora után lehetett kár-
tyázni, rulettezni, óriáscsocsózni és
a másfél méteres nagyságban meg-
jelenített MAVIR logóval és a kollé-
gákkal együtt fotózkodni. A táncos
lábúak pedig Hanti Band és Esküdt
Attila DJ zenéjére rophattak egé-
szen hajnal kettõig.

A hagyományokhoz híven, nyílt ka-
pukkal várta vendégeit szeptember el-
sõ hétvégéjén az atomerõmû. Az idén
három napon át tartott a rendezvény-
sorozat, mely a Nyugdíjasnappal kez-
dõdött, a Nyílt Nappal folytatódott és a
Családi Nappal zárult. A nagy létszá-
mú vendégsereg programjának lebo-
nyolításáról a Tájékoztató és Látogató-
központ gondoskodott. 

A szeptember 2-i, pénteki Nyugdíjas-
napon az erõmû közel 1000 nyugdíjasa
látogatott el a volt munkahelyére és idéz-
te fel a régi emlékeket. Ez a második al-
kalom volt, hogy csoportosan látogathat-
tak el újra egykori munkahelyükre. Az
elsõ, 2006-os találkozón három turnus-
ban 550 nyugdíjast köszöntött az erõmû
vezetése. A mostani programban az üze-
mi terület bejárása és az Atomenergeti-
kai Múzeum megtekintése mellett fórum
is szerepelt, ahol Hamvas István vezér-
igazgató és Süli János vezérigazgató-he-
lyettes szólt az erõmû nyugdíjasaihoz. 

A szeptember 3-i, szombati, immár ti-
zenkettedik Nyílt Napon Hajós és Tenge-
lic lakóinak képviseletében közel 500 fõ
érkezett. A délelõtti üzemlátogatással
gazdagított programot követõen a vendé-
gek kisvonatokkal és buszokkal vonul-
tak a Kondor-tóhoz, ahol finom ebéd és

újabb programok várták õket, mint pél-
dául születésnapi torta, táncbemutató és
zenés mûsor Szinetár Dórával és Berecz-
ki Zoltánnal. Végül a horgászverseny
eredményhirdetésére került sor, ahol ér-
tékes felszerelést nyertek a horgászok. 

A szeptember 4-i, vasárnapi Családi
Napra tízedik alkalommal hívta meg az
atomerõmû vezetése az erõmû aktív dol-
gozóit és családtagjait, kik közül több
mint kétezren látogattak el a rendez-
vényre. A kisvonatos, kerékpáros és gya-
logos üzemlátogatás ez alkalommal ki-
bõvült a még nyitás elõtt álló Atomener-
getikai Múzeum megtekintésével. A gye-
rekek részére hatalmas játszótérré ala-
kult át a Disputa szoborpark és az iroda-
épület elõtti terület. Közel 30 program
várta a gyerekeket. Nagy élményt nyúj-
tott a tûzoltók által biztosított habzuha-
tag, és az egész nap mûködõ Simon-
emelõkosaras gépkocsi.

Mindhárom napon lehetõség nyílt az
üzemi terület bejárására kisvonattal, ke-
rékpárral és gyalogosan. A gyermekek
számtalan játszási, szórakozási és kéz-
mûves program közül választhattak. Az
erõmû részérõl étkeztetéssel és kulturá-
lis mûsorral is kedveskedtek a vendé-
geknek. Mindegyik rendezvény szikrá-
zó napsütésben és jó hangulatban telt.

B/L

Három napon át nyílt kapukkal,
gazdag programokkal várta az
érdeklõdõket az atomerõmû

éévveess  jjuubbiilleeuummii  üünnnneeppsséégg  aazz  EESSZZII--bbeenn2255

Kiemelkedõ szak-
mai tevékenységü-
kért MAVIR Emlék-
éremben részesül-
tek:

Bakai Lehel
Büki Árpád
Decsi Gábor
Fruzinski Margit
Gyebnár Tibor
Gyimesi Ildikó
Kassanin Dusán
Kovács Csaba
Májer Milán
Nagy Pál 
Nagy Regina
Németh József
Skotnyár Zsolt
Somogyi István
Számvéber Ferenc
Timkóné Fodor 

Krisztina
Tóth Tibor 
Valkai László

Nyugdíjba vonulásuk
alkalmából MAVIR
Emlékgyûrûben ré-
szesültek:
Bakai Lehel
Balázs Györgyné
Balogh Györgyné
Bartos András
Csépes Gusztáv
Fábián Beáta
Felbán Edina
Fruzinski Margit
Gaál Gábor
Goldschmied Zoltánné
Hajagosné Lassner
Éva
Jackl Károlyné
Kovács Lászlóné
Kudlik Vilmosné
Dr. Laczi Magdolna 
Lak Gyula
Mihály Ferencné
Nagyné Dobsinai Éva
Dr. Szentandrássy Mária 
Szilvás István

Szonda Sándor
Velényiné Andó Éva
Vincze József

A villamosenergia-
iparágban eltöltött öt
évtizedes munkássá-
ga elismeréseként
jubileumi jutalomban
részesült:
Pados Károly

40 éves jubileumi ju-
talomban részesült:
Bakai Lehel
Balogh Györgyné
Balogh László
Gaál Gábor
Nemes Benjaminné
Tari Gábor

30 éves jubileumi ju-
talomban részesült:
Bende Antal
Bondár István

Csabankóné Balázs 
Judit

Csurgai János
Dávid János
Siklósi Ferenc

20 éves jubileumi ju-
talomban részesült:
Ádám Éva 
Ambrus László
Balogh János
Baranyai Pál
Burkus János
Decsiné Vaszily Valéria
Gáncs Gyula
Gorondi Ferenc
Jójárt György
Kalóczkai Pálné
Lázár Antalné
Legler Csaba
Malik Pál
Nagy Bálint 
Peka Ágnes
Péntek Gábor
Pintér Ferencné

Puskás Károly
Szabó Miklós
Tõzsér Géza

10 éves jubileumi ju-
talomban részesült:
Balogh István
Beczner Márta
Bendász Tamás
Dr. Czirbus Tamás 
Debnár Krisztián Péter
Dimitrov Péterné
Dr. Hódi Zsuzsanna 
Kiss József
Malinkó Sándor
Máthéné Székely Gab-
riella
Mihály Ferencné
Pépei László
Rátkai Zoltán
Szlatki Viktor
Szlenicskó Sarolta
Tóth Ákos
Zonda Hajnalka
Zsóri Gabriella

Szeptember 2-án a
Sportmax Hegyvidék
épületében került sor
az immár tizedik
MAVIR Estre, amelyre
a MAVIR Igazgatósá-
ga, Felügyelõ Bizottsá-
ga és a Társaság ösz-
szes munkavállalóján

kívül meghívást
kaptak a MAVIR
leányvállalata, a
HUPX Zrt. mun-
kavállalói is. 

Tari Gábor

AA  ttiizzeeddiikk  MMAAVVIIRR  EEsstt
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Nemrég vehették kézbe a sportbarátok, a
sportot kedvelõk, a sportmozgalmat  támo-
gatók a Villamosenergia-ipar a Sportért
Alapítvány kiadványát, amely a villamos-
energia-ipari sporttalálkozók 60 évérõl
szól. Igaz, dióhéjban. 
Átnézve a kis könyvecskét szívmelengetõ
érzés fogja el az embert, hogy micsoda fel-
becsülhetetlen, pénzben nem kifejezhetõ
érték a villamosenergia-iparág sportmoz-
galma.

– Mi volt a kiadó célja? - kérdezem Várhelyi
Gézától, az alapítvány kuratóriumának elnö-
kétõl,  kiadvány írójától.

– Kettõs célunk volt a kiadvánnyal. Egyik,
hogy az iparágba frissen bekerült kollégák
könnyebben megismerhessék ezt a szép és
nagyon is élõ hagyományt, így is elõsegítve
mihamarabbi bekapcsolódásukat. A másik ala-
pítványunk azon elhatározásához kapcsoló-
dik, hogy bõvíteni szeretné a támogatók körét,
s szerettünk volna létrehozni egy olyan doku-
mentumot, melynek segítségével hûen tudjuk
bemutatni az iparági sporttalálkozók nagysze-
rû hagyományát.

Ugyanakkor jólesõ érzés volt tapasztalni,
hogy a sporttalálkozók már elkötelezett hívei,
elmaradhatatlan résztvevõi is örömmel fogad-
ták a kiadványt, valahogy úgy, mint ahogy a
szülõ a gyermekérõl készült jól sikerült kép-
nek örül.

– A nyilatkozó személyek kiválasztása nem
kis gond lehetett…

– Elõször én is tartottam tõle, de utóbb be
kellett látnom, feleslegesen. Könnyû volt szóra
bírni a kollégákat, mert mindenki szívügyének
tekinti az iparági sporttalálkozókat, s minden-
kinek volt is mondanivalója, élménye bõven.
Sajnos, ebbe a kiadványba több nem fért bele.
Reméljük, majd egyszer születik egy átfogóbb,
bõvebb kiadás.

– Hogyan alakul a terjesztés?
– A protokoll és PR célú felhasználáson kí-

vül az idén szeptemberben megrendezésre ke-
rült találkozók résztvevõi már kaptak belõle, s
ez a gyakorlat folytatódik jövõ év augusztusá-
ig, s így minden sportágra sor kerül. A nyom-
dai anyagot megjelentetjük a honlapon is,
hogy mindenki által hozzáférhetõvé váljon.

– A sportmozgalmunkról immáron ez az
ötödik kiadvány. Lehet-e tudni, mely sport-
ág szerelmesei készülnek dicsekedni az ered-
ményeikrõl kötet formájában?

– Sajnos nem tudom, de bízom benne, hogy
a természetbarát, a vitorlás, a sí és a teke után
a többi sportág is kedvet kap megörökíteni a
múltját. Biztatok is erre mindenkit, felhívva a
figyelmet arra, hogy a honlap kitûnõ lehetõsé-

get biztosít a dokumentumok, fotók és
más emlékek összegyûjtésére! Felhaszná-
lom ezt az alkalmat is arra, hogy felkérjem
a sportági bizottságokat, keressék meg azt
a személyt, személyeket, akik az ügy fon-
tosságát átérezve saját sportágukban vál-
lalnák az emlékgyûjtés folyamatos koordi-
nálását  és azok honlapon történõ kezelé-
sét. Az új honlapszabályzatunk Sportági
Honlapfelelõsnek nevezi õket, s nagyon
reméljük, hogy hamarosan minden sport-
ágban gazdára talál ez a poszt! Biztos va-
gyok benne, hogy a sportági bizottságok
az önkéntes ajánlkozásnak is nagyon örül-
nének!

– Van-e egyéb újdonság a sporttalálko-
zókkal kapcsolatosan, ami érdekelhetné
olvasóinkat?

– Ha már a honlapról esett szó, akkor
feltétlenül említést érdemel, hogy talán
már szeptember hónapban megvalósul az
a fejlesztés, amelynek eredményeképp a
site látogatói regisztráltathatják magukat,
s aki ezt megteszi a késõbbiekben értesí-
tést  kap, ha valami lényeges hír, újdonság
került a honlapra. Azt reméljük, ezzel to-
vább tudjuk javítani a sporttalálkozókkal
kapcsolatos információáramlást a szerve-
zõk, az érdeklõdõk,  és a részt venni szán-
dékozók között. L. E.

A Kiégett Kazetták Átmene-
ti Tárolójában (KKÁT) tet-
tek szakmai látogatást a
Magyar Tudományos-, Üze-
mi és Szaklapok Újságíró-
inak Egyesülete Nukleáris
Újságíró Akadémiájának
tagjai szeptember 13-án. A
Paksi Atomerõmû melletti
telephelyen idén november-
ben fejezõdik be és kerül
átadásra az az építészeti és
technológiai kivitelezés,
mely során bõvült a tároló:
Tizenhatról húszra emelke-
dett a kiégett kazettákat át-
menetileg tároló kamrák
száma. Ennek eredménye-
képpen 2012 végétõl fogad-
hatja a kiégett fûtõelemeket
a bõvítmény.

Az akadémia újságíróit dr.
Kereki Ferenc, a Radioaktív
Hulladékokat Kezelõ Köz-
hasznú Nonprofit Kft.
(RHKK) ügyvezetõ igazgatója
köszöntötte. A telephelyen
megvalósuló úgynevezett „ki-
várási" stratégia valósul meg,
mely során a radioaktív fûtõ-
elemeket az atomerõmûbõl
hosszabb idõre átmeneti táro-
lókban helyezik el az újrafel-
dolgozásig, vagy a végleges
elhelyezésig. Ezen idõ alatt
jelentõsen csökken a kiégett
fûtõelemek radioaktivitása és
hõtermelése. Az üzem bizto-
sítja a kiégett fûtõelemek ép-

ségének megõrzését és biz-
tonságos, elzárt tárolását leg-
alább ötven évre. A jelenlegi
bõvítés 2008-ban kezdõdött,
mely során több újításra is
sor került a tároló felépítését
illetõen. A jelenlevõknek elõ-
adást tartott Nagy Barnabás
üzemvezetõ, aki kitért az épí-
tészeti és technológiai bõvítés
folyamatára, az üzem környe-
zeti hatásainak és azok ellen-
õrzésének módjaira. Ezek le-
hetnek mintavétel, modelle-
zés és számítás, melyeket a
kiértékelés követ. A létesít-
mény folyamatos hatósági -
Országos Atomenergia Hivatal
- és lakossági - Társadalmi El-
lenõrzõ, Információs és Terü-
letfejlesztési Társulás (TEIT) -
ellenõrzéseket fogad, illetve a
közösségektõl, egyéb üze-
mektõl, oktatási intézmé-
nyektõl és szervezetektõl idõ-
közönként érkeznek látoga-
tók, akik megtekinthetik a tá-
rolót. Az üzemvezetõ ismer-
tette a bõvítés részleteit, en-
nek során elsõként teljes ta-
lajcserére került sor, majd mi-
után biztosították az épület
stabilitását, ez a bõvített  léte-
sítmény is másfél méter vas-
tag vasbeton falakat és méter
vastagságú födémet kapott.
Újítás, hogy a jövõben épülõ
kamrákban az elrendezés
négyszög kiosztású lesz az
eddigi háromszög helyett, ez-

által a befogadó kapacitás je-
lentõsen emelkedik. Az
üzemben a biztonság foko-
zottan érvényesül minden te-
rületen, miként az építészeti
technológiát illetõen is; a táro-
ló csöveket természetes hu-
zathatáson alapuló hûtési
rendszer látja el, valamint
már a tervezéskor figyelembe
vették a lehetséges szeizmi-
kus hatásokat és felkészültek
a talajvíz és árvíz okozta ha-
tásokra is. 

A tájékoztatót követõen a
vendégek megtekintették az
üzemet is. A fokozott bizton-
sági rendszeren átjutva és a
szükséges védõfelszerelésben
jutottak a tároló kamrák felet-
ti csarnokba. A radioaktivitás
mérése szigorúan ellenõrzött
és folyamatos, számos dozi-
méter mutatta a mért adato-
kat, továbbá a jelenlévõk
megtudták, hogy az üzem kö-
zelében élõ lakosság évi su-
gárterhelése azonos egy tüdõ-
szûrés által okozott sugárter-
helés egymilliomod részével.
A már elkészült vasbeton
szerkezetekben elhelyezett
fogadószerelvények is elké-
szültek, a bõvítés az elõre el-
készített ütemtervben halad.
Az új csarnokok november-
ben kerülnek átadásra, majd
jövõ év végétõl fogadják a ki-
égett fûtõelemeket átmeneti
tárolásra.  Györki 

A Pannónia - korábbi nevén VIT - Nyug-
díjpénztár van az élen az egy fõre jutó reál-
hozam kifizetés terén. Most sem késõ az ön-
kéntes ágazati megtakarítások növelése.

Több internetes írásban is napvilágot lá-
tott az egyes magánpénztárak által fizeten-
dõ reálhozamok átlagos nagysága. Minden
cikk más szempontból közelíti a kérdést, de
abban megegyeznek, hogy a Pannónia
Nyugdíjpénztár fizeti a legmagasabb átlagos
reálhozamot, és a volt tagok közül a legma-
gasabb arányú a kifizetésben részesülõk
aránya.

Küldöttközgyûlés
A Pannónia Nyugdíjpénztár 2011. szeptem-
ber 29-én 10,00 órai kezdettel küldöttköz-
gyûlést tart. A küldöttközgyûlés helye:

EUROCENTER 1032. Budapest, Bécsi út
154. 

Napirendi pontok között szerepel a Pan-
nónia Nyugdíjpénztár, mint átvevõ pénztár,
és az Évgyûrûk Magánnyugdíjpénztár, vala-
mint a Postás Magánnyugdíjpénztár, mint
beolvadó pénztárak beolvadás útján történõ
egyesülése. A jogutód Pannónia Nyugdíj-
pénztár Alapszabályának,  tagi kölcsön sza-
bályzatának, valamint választási szabályza-
tának elfogadása.  A Pannónia Nyugdíjpénz-
tár magán  és önkéntes ágazata 2011. évi
éves és 2011-2015 évi hosszú távú pénzügyi
tervének elfogadása, könyvvizsgálói és ellen-
õrzõ bizottság és aktuárius véleményének is-
mertetése. Az igazgatótanács és ellenõrzõ bi-
zottság tájékoztatója az elõzõ küldöttköz-
gyûlés óta megtartott ülésekrõl és határoza-
tokról. Tájékoztatás a befektetési politika
módosításáról. A PSZÁF JÉ-IV-79/2011 szá-
mú határozatásnak ismertetése.

Összefoglaló konferencia és szakmai dialógus
Az Ökoindustria Nemzetközi Környezetipari,
Energiahatékonysági és Megújuló Energia Szak-
kiállítás kísérõrendezvénye

Idõpont: 2011. november 17. (csütörtök) 14 óra
Helyszín: Syma Sport- és Rendezvényköz-
pont, 1146 Budapest, Dózsa György út 1.
("A" csarnok, 1-es terem)

A konferencia - korábbi tematikáját folytatva -
kiemelten kíván foglalkozni az alábbi kérdéskö-
rök áttekintésével, megvitatásával:

● A hatékony energiagazdálkodáshoz
kapcsolódó kormányzati stratégiák 

● A fosszilis és zöldenergiák ötvözési le-
hetõségei

● Nagyvállalatok szerepe és lehetõségei a
megújuló energiák fejlesztésében

● Településeink erõforrásainak hatékony
felhasználási lehetõségei az energiagaz-
dálkodás területén

● Európai Uniós pályázati lehetõségek
● Finanszírozási lehetõségek

Konferenciánkra várunk minden, az Energia té-
mában jártas szakembert, az ezen a területen
tevékenykedõ cégek, szervezetek és önkor-
mányzatok képviselõit, illetve a energiagazdál-
kodással, - szolgáltatással foglalkozó kompetens
szakértõket és "civil" érdeklõdõket.

További információ, részletes program és re-
gisztráció a www.kezunkbenajovonk.hu we-
boldalon.

Várjuk Önt és munkatársait! Jelentkezzen mie-
lõbb! A részvételi kedvezményekrõl honlapun-
kon tájékozódhat!

NNyyuuggddííjjppéénnzzttáárrii  hhíírreekkFENNTARTHATÓ ENERGIAGAZDÁLKODÁS V. 
Megvalósult és tervezett fejlesztési projektek élhetõ környezetünkért
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Várhelyi Géza: A munkavállalók nagyon
büszkék a villamosenergia-ipari sporttalál-
kozók hagyományaira
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- A versenyen többnyire keszegféléket
fogdostak, néhányan pontyot, de fogtak
szép amúrt is. Én két nap alatt 3-3 pon-
tyot fogtam, 8 kg összsúlyban - számol
be kérésünkre a XXIX. Villamosenergia-
ipari Horgásztalálkozóról a legeredmé-
nyesebb versenyzõ, Szalai László, a Ta-
tabányai Erõmû Kft. munkavállalója.

László 33 éve rendszeresen a Tatabánya melletti
Munkáséri horgásztón teszi próbára tudását, sze-
rencséjét. A villamosenergia-ipari horgásztalálko-
zókkal kapcsolatban megjegyzi, az elmúlt években
bevett szokás volt, hogy a versenyeken keszegre
horgásztak, a parttól 15 méteren belül. Az eredmé-
nyek mindig középszintûek voltak, úgy érezte, a
paksi Füzes-tavakon most változtatnia kell. „A víz
az elsõ napon nagyon meleg volt, gondoltam, a na-
gyobb halak inkább a benti mélyebb, hûvös helyen
lesznek napközben. Ezért én 80-90 méter távolság-
ra etettem és dobtam be a szerelést, amit saját íze-
sítésû csalival láttam el. És meglett az eredménye!
Másnapra leromlott az idõ, szemerkélt az esõ, sze-
les, l6 fok körüli hõmérséklet volt…”

Szalai László szerényen közli, „- persze szeren-
csém volt a sorsolt helyekkel is, hogy viszonylag
halas területre kerültem."

A résztvevõk szállást Pakson, az ESZI-kol-
légiumban kaptak. Ellátást minden alkalommal a
tavak melletti horgásztanyán biztosítottak, mely
mind mennyiség és mind minõség tekintetében
elégedettségre adott okot, és ugyanott a szervezõk
szórakoztató programokkal is meglepték az iparági
sporttársakat. A záró rendezvény is a horgászta-
nyán lévõ sátorban volt, ebéd után az eredmény-
hirdetés, melyet szinte mindenki megvárt.

„- Összességében nagyon jó volt a hangulat, re-
mekül éreztük magunkat” - minõsíti az XXIX. Vil-
lamosenergia-ipari Horgásztalálkozót Szalai Lász-
ló, de azért némi üröm is vegyül hozzá: - „Mi a Ta-
tabányai Erõmû Kft. és a szakszervezetünk támo-
gatásával tudtunk részt venni a versenyen. Szíve-
sen vittem volna a céghez egy oklevelet, vagy em-
léklapot, melyre a vezetõség is büszke lehetne...”

(T. A.)

Az iparági horgászverseny eredményei:
"A" osztály, egyéni (39 résztvevõvel):

1. Márta Zoltán, DÉMÁSZ
2. Schäffer Károly, Paksi Atomerõmû 
3. Kovács Róbert, OVIT 

Csapateredmény ("A") (15 csapat)
1. Paksi Atomerõmû
2. DÉMÁSZ
3. Paksi Atomerõmû II. csapata

"B" osztály, egyéni (94 résztvevõvel):
1. Szalai László, Tatabányai Erõmû Kft.
2. Balogh István, EKS Service Kft.
3. Klusóczki Béla, ELMÛ II.

Csapateredmény ("B") (35 csapat):
1. EHSZ Szekszárd
2. Dunamenti Erõmû
3.Tiszavíz Vízerõmû

Társasági végeredmény (23 csapat):
1. Paksi Atomerõmû
2. Mátrai Erõmû
3. Dunamenti Erõmû
4. ERBE
5. ELMÛ
6. OVIT

Eredmény az abszolút hely 34 csapat rangsorolá-
sával:

1. Paksi Atomerõmû I. csapata
2. DÉMÁSZ I. csapata
3. Paksi Atomerõmû II. csapata
4. Paksi Atomerõmû III. csapat
5. DÉMÁSZ II. csapata
6. Mátrai Erõmû I. csapata.

(Részletes eredménylista a vitsport.hu-n olvasható.)

A sárospataki sporttelep
szeptember 2-4. között
adott otthont az immáron
XXIX. villamosenergia-
ipari kispályás labdarúgó
találkozónak. 

Amikor a patakiak elvállalták a
rendezést, még nem tudták,
hogy a város labdarúgócsapatát
az MLSZ meghívja az NB III-as
Mátra csoport bajnokságába. Így
azt is írhatjuk, hogy a találkozó-
nak a sportág zempléni fellegvá-
ra adott otthont. A füves pálya ta-
lajára nem lehetett panasz, mi-
ként az idõre sem: a csapatok
szikrázó napsütésben vívtak a
szokásoknak megfelelõen ádáz
küzdelmeket, színvonalas mecs-
cseket. Tíz együttes nevezett és a
dobogóra azok kerültek, amelyek
eredményes játékukkal ezt kiér-
demelték. A szerencsének, vagy
a külsõ körülményeknek ezúttal
nem volt jelentõségük, a döntõ-
ben is a legjobb alakulat diadal-
maskodott. A díjakat Steványik
Tamás, az ELMÛ-ÉMÁSZ hu-
mánerõforrás igazgatója adta át. 

A szereplõk - túl a játékon -
megismerkedhettek a „Bodrog-
parti Amszterdamként” is elneve-
zett Sárospatak látnivalóival, tu-
risztikai nevezetességeivel. Aztán
a háromnapos találkozón szerep-
lõk megkapták szokásos ajándék-
csomagjukat is. Ebben a rendez-
vény emblémázott pólója mellett
egy-egy üveg bor és törülközõ
mellett mindenki megtalálta A vil-
lamosenergia-ipari sporttalálko-
zók 60 éves múltja és jelene címû
ízléses, tartalmas, jól szerkesztett
füzetet, amely beszédes számaival
is sikert aratott. Az iparági találko-
zókon évente több ezren vesznek
részt, hódolnak szenvedélyüknek,
ápolják kapcsolataikat. Kívánjuk,
hogy még sokáig így legyen! 

Kép és szöveg: Gyõri István

A végeredmény
1. EON/ETI TITÁSZ, 2. MVM SE,
3. EDF-DÉMÁSZ, 4. ELMÛ-
ÉMÁSZ, 5. Paksi Atomerõmû, 6.
Vértesi Erõmû, 7. Budapesti Erõ-
mû, 8. Mátrai Erõmû, 9. EON IT,
10. MAVIR. 
Különdíjak
Gólkirály: Takács Tamás
(EON/ETI TITÁSZ). 
Legjobb kapus: Lakatos Attila
(ELMÛ-ÉMÁSZ). 
Legjobb mezõnyjátékos: Ba-
logh Tibor (Paksi Atomerõmû). 
Legsportszerûbb csapat: Mát-
rai Erõmû. 
A sportért és az iparági kollektí-
váért díj: Hajdú András (OVIT).

A Miskolci Egyetem komplexu-
ma, a Nyírfa utcai lõtér és a
Bükk adott otthont a 48.
ELMÛ-ÉMÁSZ Sportnapoknak
július 15-17. között. 

Három nap, megannyi élmény, látvá-
nyos küzdelem, nagy csata. Címsza-
vakban ezek jellemezték a hagyomá-
nyos eseményt, amelynek jobb hely-
színt aligha találhattak volna a szer-
vezõk. A Miskolci Egyetem minden
igényt kielégítõ létesítményei - nem
túlzás - újra magával ragadták a rajt-
hoz állókat és a vendégeket egyaránt. 

- A tavalyi versengés végén Tisza-
újvárosba invitáltam a leendõ szerep-
lõket - mondta Steványik Tamás, a
rendezvény házigazdája, az ELMÛ-
ÉMÁSZ humánerõforrás igazgatója. -
Hiába volt azonban a gyönyörû
sportkomplexum, hiába voltak csábí-
tóak a termálfürdõ szolgáltatásai, ha
más tekintetben nem tudtunk megfe-
lelõ minõségû ellátást biztosítani. Így
a választásunk újra a Miskolci Egye-
temre esett. Nem csalódtunk, helye-
sen döntöttünk, mindenki nagysze-
rûen érezte magát a borsodi megye-
székhelyen. 

A körcsarnokban tartott megnyitó
ünnepségen ott volt prof. dr. Patkó
Gyula, a Miskolci Egyetem rektora,
aki bemutatta a sok ezer hallgatónak
otthont adó intézményt. Beszélt
Miskolc városáról, az egyetem törté-
netérõl és kívánt mindenkinek felejt-
hetetlen napokat, órákat. A társaság-
csoport nevében dr. Kövesdi Zoltán,
az ELMÛ-ÉMÁSZ igazgatóságának
tagja méltatta a sportnapokat, a ha-
gyományokat, a dicsõ múltat és el-
mondta: a sportnapok rendezvényei
kiállták az idõk próbáját, így arra
ítéltettek, hogy minden nyáron újra
és újra találkozzanak az iparágban

dolgozók, s mérjék össze tudásukat,
ügyességüket.

Az atléták, az asztaliteniszezõk, a
labdarúgók, a lábteniszezõk és az
öregfiúk az egyetem pályáin, csarno-
kában és tornatermében versenyez-
tek, a céllövõk ezúttal is a Nyírfa ut-
cai lõtéren, míg a tájfutók a festõi
szépségû Bükkben lévõ Rejtekiben

vetélkedtek. A szabad idõ hasznos el-
töltésérõl is gondoskodtak a házigaz-
dák: a jelenlévõk megtekinthették a
selmeci mûemlékkönyvtárat, a tan-
bányát, láthattak kõzetkiállítást, ba-
rangolhattak az egyetemi parkban,
teniszezhettek és persze élvezhették
az egyetemi komplexum tõszom-
szédságában lévõ Kemény Dénes

sportuszoda hûsítõ vizét. Erre
szükség is volt, hiszen a sportna-
pokat 35 fokos hõségben tartot-
ták, vagyis az idõjárás a kegyeibe
fogadta az eseményt. 

A körcsarnokban rendezett díj-
átadó ünnepségen közremûkö-
dött Gembiczki Tibor, az ÉMÁSZ
Szakszervezeti Bizottságának el-
nöke, aki a korábbi szokásoknak
megfelelõen különdíjakat is fel-
ajánlott és adott át.

Az összesített csapatverseny-
ben ezúttal is a sárospataki régió-
központ vitte el a prímet. A zem-
pléniek továbbra is verhetetlenek,
csapatvezetõjük azonban újra

szerényen nyilatkozott: 
- Sokat gyakoroltunk, nagyon ké-

szültünk a versenyekre! - újságolta
örömtõl sugárzó arccal Kovács Gábor
régióvezetõ, majd hozzátette: - Tart-
juk vezetõ helyünket, õrizzük pozíci-
óinkat, bár ezt egyre nehezebben
tesszük, hiszen „lasszóval” kell fog-
nunk a fiatalokat. Gyõri István

Eredmények
Összesített csapatban: 1. Sárospatak 81, 2.
Miskolc 71, 3. Salgótarján 61, 4. Eger 56, 5.
ISC 52, 6. Gyöngyös 52, 7. Budapest 51, 8.
SAG 47, 9. Miskolc régió 46, 10. GA 42. 
Atlétika, összesített csapatban: 1. Sárospa-
tak 186, 2. Gyöngyös 178, 3. Miskolc 167, 4.
Eger 144, 5. SAG 128, 6. Miskolc régió 114,
7. ISC 107, 8. Salgótarján 93, 9. GA 70, 10.
Budapest 65. 
Atlétika, 100 m síkfutás: 1. Hochvarth Im-
re (Sárospatak) 12:69. 800 m síkfutás: 1. Ba-
ri Béla (Miskolc régió) 2:19.7. Súlylökés: 1.
Kántor Károly (Sárospatak) 10.49. Magas-
ugrás: 1. ifj. Kaposvári István (Miskolc) 155.
Távolugrás: 1. Kelemen Patrik (Eger) 474. 
Asztalitenisz, férfi egyes: 1. Planéta Lajos
(Miskolc régió), 2. Tóber Dániel (Salgótar-
ján), 3. Kovács István (Miskolc) és Gyön-
gyösi Géza (Sárospatak). Nõi egyes: 1. Tó-
vaj Anita (SAG), 2. Mócsány Erzsébet (GA),
3. Bálint Cecilia (Budapest) és Bács Hajnal-
ka (Budapest). Nõi csapatban: 1. SAG, 2.
Budapest, 3. Miskolc. Férfi csapatban: 1.
Miskolc régió, 2. Sárospatak, 3. Miskolc. 
Céllövészet, férfi csapatban: 1. Gyöngyös
804, 2. Eger 762, 3. Sárospatak 759. Férfi
egyéni: 1. Simon Zsolt (Salgótarján) 277, 2.
Barcai József (Gyöngyös) 276, 3. Bakondi
Tamás (Gyöngyös) 266. Nõi csapatban: 1.
Salgótarján 738, 2. Gyöngyös 723, 3. Eger
719. Nõi egyéni: 1. Szentpéteri Andrea (Sal-
gótarján) 264, 2. Fónagy Péterné (Miskolc)
263, 3. Kozma Klára (Eger) 263. 
Tájfutás, nõi csapatban: 1. Salgótarján
55.65, 2. Miskolc 62.83, 3. Eger 64.66. Férfi
csapatban: 1. Budapest 189.56, 2. Salgótar-
ján 202.55, 3. Miskolc 207.05. Férfi egyéni:
1. Stork Mihály (Salgótarján) 50.68, 2.
Nemesházi László (Budapest) 56.88, 3. Né-
gyesi Lajos (Miskolc) 59.45. 
Sakk, csapatban: 1. Sárospatak 23, 2. ISC
22, 3. Miskolc 18.5. Egyéniben: 1. Sütõ Gá-
bor (ISC) 8.5, 2. Simai Máté (Sárospatak)
7,5, 3. Pap András (Gyöngyös) 7.5. 
Lábtenisz: 1. ISC, 2. Miskolc, 3. Sárospatak. 
Kispályás labdarúgás: 1. GA, 2. Sárospatak,
3. Miskolc. Gólkirály: Kovács Szilárd (GA) 7.
Legjobb mezõnyjátékos: Lakatos Viktor
(Miskolc). Legjobb kapus: Frikker István
(Sárospatak).  

44448888 ....     EEEE LLLLMMMMÛÛÛÛ ---- ÉÉÉÉMMMMÁÁÁÁSSSSZZZZ     SSSSppppoooo rrrr ttttnnnn aaaa ppppooookkkk     
Sárospatak továbbra is verhetetlen

Ismét a sárospatakiak 
voltak a legjobbbak

Gembiczki Tibor, az ÉMÁSZ szb elnöke és
Veres László mûsorvezetõ a legfiatalabbakkalDr. Kövesdi Zoltán fõvédnök
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László kedvenc étele a süllõ, szerinte az a
legfinomabb magyarországi édesvízi hal,
amit tepsiben sajttal, tejföllel sütve fo-
gyaszt a család.

Paks után. Szalai László egy szeptember 11-én fo-
gott szép, 9,5 kg-os ponttyal, amit fotózás után
vissza is eresztett a vízbe

XXIX. villamosenergia-ipari kispályás labdarúgó találkozó, Sárospatak

ÚÚggyy  aaddttáákk  eellõõ,,  mmiinntt  aa  pprrooffiikk

Fodor Mihály (jobbról) Steványik Tamástól vette át a gyõztes
együttesnek járó trófeát. Középen Donka Sándor

A gólkirály 
Takács Tamás

Hajdú András (Ovit) évekig
szervezte a kispályás találkozó-
kat. Munkájáért jutalomban
részesült
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Az EVDSZ Nyugdíjas Tagozata 2011.szep-
tember 8-án Budapesten állatkerti sétát szer-
vezett a volt VITÉV nyugdíjasok részére. Tíz
órakor 11-en találkoztunk az állatkert bejá-
ratánál. 
Fényképezés, majd nagy séta, beszélgetés az

enyhén borús idõben. Ebéd után a Pálma-
ház megtekintésére került sor. 14 óra után
kellemesen elfáradva, de jólesõ érzéssel
mentünk haza.

Polgár Tibor
Nyugdíjas tagozat elnök

Az Paksi Atomerõmû vezetése
a részvénytársaság életében im-
már második alkalommal, 2011.
szeptember 2-án a nyugállomá-
nyú munkavállalóit invitálta ta-
lálkozóra. 

Az eseményt szervezõ Tájékozta-
tó és Látogatóközpont (TLK) által
lakcímre postázott, mintegy 1800
meghívóra közel ezer nyugdíjas
jelezte részvételi szándékát egye-
dül, vagy partnerével. A környezõ
településekrõl az utaztatást a jólé-
ti szervezet vezényelte le. A terve-
zett programmal megegyezõen a
meghívottak 11.30-tól foglalhatták
el helyüket a nagy sátorban. Dél-
ben Süli János vezérigazgató-he-
lyettes mondott köszöntõt, és tar-
tott rövid tájékoztatót a termelési
eredményekrõl, a fõjavításokról,
valamint a bõvítésrõl. A nyugdíja-
sokról szólva méltatta korábbi
munkásságukat az erõmû mûkö-
désében és a fiatalok betanításá-
ban való aktív közremûködésü-
ket. Kiemelte a társaság és a nyug-
díjasok közötti élõ kapcsolat fon-
tosságát, a személyes találkozást,
amelyre a Nyugdíjas Nap kiváló
alkalmat nyújtott. Az elhunyt kol-
légák tiszteletére a résztvevõk
egyperces néma felállással emlé-
keztek.

A program keretében lehetõ-
ség volt üzemlátogatásra kisvo-
nattal. A vonatok az erõmû fõbb
épületei mentén haladtak el, az
azokban folyó munkákról, a
funkciókról a vonatkísérõ TLK
munkatársak folyamatos tájékoz-
tatással szolgáltak. Az erõmûben
eltöltött 20, vagy 30 év alatt min-
denki többnyire a közvetlen
munkahelyén töltötte el munka-
ideje nagy részét, amelyet úgy is-
mert, mint a tenyerét. Bár tudtuk,
hogy az erõmû nagy területen he-
lyezkedik el, de többedmagam-
mal az utazás során szembesül-
tem az erõmû nagyságával. A vo-
natozás során sikerült olyan he-
lyekre is eljutni, amelyet hallo-
másból, vagy képekrõl ismer-
tünk. Egy megállás alkalmával a
közeljövõben átadásra kerülõ
Atomenergetikai Múzeum majd-
nem kész kiállítását tekinthették
meg a látogatók. Eközben a sátor-
ban volt kollégák, barátok, baráti
társaságok helyezkedtek el egy-
egy asztalnál, beszélgettek, fény-
képeket mutogattak egymásnak,
egyszóval jó volt látni a sok egy-
másra mosolygó embert, a cso-

dálkozó tekinteteket, a találkozás
örömét kifejezõ ölelkezéseket. 

Szinte állandóan volt látogatója
a TLK épületének is. Kis csopor-
tok alakultak ki, lépésrõl lépésre
haladva tekintették meg az ünne-
pi díszbe öltöztetett központ fala-
in elhelyezett, az erõmû életének
egy-egy pillanatát megörökítõ ké-
peit, az épületek, a blokkok ma-
kettjeit, ahol a nyugdíjasok azok-
hoz kapcsolódó történeteket me-
séltek családtagjaiknak. Olyan
megjegyzést is sikerült elcsíp-
nem, amikor egy házastárs úgy
nyilatkozott, hogy „büszke va-
gyok rátok, hogy itt dolgoztatok".
Vincze Bálint fotókiállítása iránt
szintén nagy volt az érdeklõdés. 

Az estebéd és egy látványos rit-
mikus gimnasztikai bemutató
után egy fórum keretében Ham-
vas István vezérigazgató köszön-
tötte a nyugdíjas találkozó részt-
vevõit. Kiemelte a nap jelentõsé-
gét, s megköszönve a nyugdíja-
sok aktív kori munkáját, azt is el-
mondta, hogy észrevehetõen hi-
ányzik az a tudás, amit nyugdíjba
menetelükkel magukkal vittek.
Beszélt többek között a 2003. évi
üzemzavarról, s annak megnyug-
tató megoldásáról, a teljesítmény-
növelésrõl, a biztonsági kultúrá-
ról, a tíz éve tartó üzemidõ hosz-
szabbítás elõkészítõ munkáiról, s
az új blokkok építésének tervérõl.
Köszöntõjének befejezéseként ki-
jelentette:

- Büszkén merem mondani,
hogy 30 éve mindannyian része-
sei vagyunk a sikereknek.  Majd
ismét köszönetét fejezte ki a jelen-
lévõknek az erõmû eredményei-
hez való hozzájárulásukért. A fó-
rumon felszólalt Lõrincz László
PADOSZ elnök, aki hangsúlyozta,
hogy az aktív munkavállalók ré-
szérõl nem lehet elégszer megkö-
szönni, hogy a jelenlévõk mit tet-
tek az erõmûért az építésében, a
blokkok üzembe helyezésében,
az üzemeltetésben és karbantar-
tásban, amelyért köszönet jár. Be-
szélt a továbbiakban a kollektív
szerzõdésrõl, amelynek aláírása-
kor nem feledkeznek meg a ne-
héz élethelyzetbe kerülõ, támoga-
tásra szoruló, alacsony jövedelmû
nyugdíjasokról, akik a Humán
Alapítványon keresztül kérhetnek
anyagi segítséget. Tájékoztatta a
jelenlévõket a Pakson és Balaton-
füreden mûködõ nyugdíjas egye-
sületekrõl, melyek mûködését
szintén támogatja a társaság. Vé-

gezetül azzal zárta hozzászólását,
hogy az erõmûben eltöltött évek
alatt megszerzett tapasztalatot és
tudást nekik is tovább kell adniuk
az utókor számára, amikor nyug-
díjasok lesznek.

A nyugdíjasok nevében Majo-
ros János köszönetét fejezte ki a
cégvezetésnek, hogy 2006. év
után, immár második alkalommal
kerülhetett sor a nyugdíjas találko-
zóra, és hogy ez alkalommal a volt
dolgozók házastársai is meghívást
kaptak. Véleménye szerint az erõ-
mûben dolgozók számára mindig
nagyon fontos volt a családi háttér.
A résztvevõk nevében úgy nyilat-
kozott: „büszkék lehetünk arra,
hogy helytálltunk, s egyben nyu-
godtak, hogy jó kezekbe adtuk át
a munkát". Hozzászólásában be-
szélt a kisjövedelmû, egészség-
romlást ért és átmenetileg nehéz
élethelyzetbe került nyugdíjas kol-
légák anyagi támogatásának lehe-
tõségérõl, amelyhez a részvény-
társaság az anyagi fedezetet bizto-
sítja. Zárószavában a cég vezetésé-
hez azzal a kéréssel fordult, hogy
a nyugdíjasok részére is biztosít-
sák a laborvizsgálatokat az üzem-
orvosi rendelõben, továbbá, hogy
ismét térítésmentesen vagy ked-
vezményesen látogathassák a cég
dolgozói és nyugdíjasai a balaton-
füredi vitorláskikötõt és strandot.
Süli János vezérigazgató-helyettes
megköszönte a dicsérõ szavakat, a
felvetett kérdésekre választ ígért. 

A továbbiakban kérdéseket fo-
galmaztak meg az üzemidõ-hosz-
szabbítással, az új blokkok építé-
sével, a kiégett kazetták átmeneti,
majd végleges tárolásával kapcso-
latosan, érdeklõdtek a sugárve-
szélyes munkában eltöltött évek
figyelembevételérõl és a korked-
vezményes nyugdíjazás lehetõsé-
gérõl. Hamvas István vezérigaz-
gató helyben, valamennyi feltett
kérdésére válaszolt. 

Lõrincz László javaslatára a je-
lenlévõ nyugdíjasok maguk közül
két kapcsolattartót választottak.
Majoros Jánost és dr. Germán
Endrét kérték fel a szerepre, ezzel
is elismerve a nyugdíjasok érde-
kében eddig végzett munkájukat,
melyet Süli János is elismerõen
méltatott a fórum zárásaként.

A jó szervezést a találkozó álta-
lánosan vidám hangulata igazolta. 

A nyugdíjasoknak és partnere-
iknek egy emlékezetes élményt
nyújtó „ajándékban" volt részük. 

Kné Rózsa

Az Egyesült Villamosenergia-ipari Dolgozók
Szakszervezeti Szövetségének lapja.

Kiadja az Egyesült Villamosenergia-ipari Dolgozók
Szakszervezeti Szövetsége 
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Meghosszabbítja a „Mozgásban – a Hídember gé-
pei” címû idõszaki kiállítását a Budapesti Közleke-
dési Múzeum. A 2010 szeptemberében megnyitott
kiállítást – amely a magyar gazdaság és ipar 19.
század eleji fejlõdését mutatja be, eddig közel 150
ezren látták, és több mint 42 ezer esetben töltöttek
le információt a látogatók a mobiltelefonjaikra.

A „Mozgásban – a Hídember gépei” címû idõ-
szaki kiállításban a 19. század elsõ felének gépei-
vel, újító technikai megoldásaival találkozhatnak
az érdeklõdõk, akik megtapasztalhatják, hogy mi-

lyen volt az utazás a lebegõvasúton, vagy hogyan
mûködött az elsõ dunai gõzhajó, kipróbálható az
elsõ magyar vasútvonal, a lóvontatású Kõbánya-
pest lebegõ vasút egy 8 méteres rekonstruált sza-
kasza, illetve a látogatók felléphetnek a (szintén
rekonstruált) mûködõ Carolina gõzhajóra.

A budapesti múzeumok között elsõként a láto-
gatók e kiállításban tölthettek le a telefonjaikra
audio - kommentárokat, amely lehetõséggel ösz-
szesen 42 ezren éltek. A meghosszabbított kiállí-
tás 2011. október 23-ig látogatható. (D.Cs) 

TÁJÉKOZTATÓ
a DHV Munkástanács tagsága,

az EVDSZ tagsága és a 
DE Zrt. munkavállalói részére

A DHV Munkástanács Együtt-
mûködési Megállapodást kötött
a sümegi Hotel Kapitány****
Wellness-szel (www.hotelkapi-
tany.hu). Az együttmûködés
célja, hogy a DHV Munkásta-
nács tagjai, az EVDSZ tagjai
és a DE Zrt. munkavállalói
kedvezményesen üdülhesse-
nek a szállodában.
Ehhez annyit kell tenni, hogy
jelentkezésnél a „Munkásta-
nács”-ra kell hivatkozni. A
megrendelés történhet telefo-
non, faxon, e-mailen vagy
postai úton az alábbi elérhe-
tõségeken:
Levélcím: HOT-ÉP Kft. 8330
SÜMEG, Tóth Tivadar u. 19.
Telefon: 06-87/550-166. Fax:
06-87/550-167.
E-mail: ertekesites@hotelkapi-
tany.hu, foglalas@hotelkapi-
tany.hu

Tisztelettel:
BÁTKI LÁSZLÓ

DHV Munkástanács elnök

Árak, kondíciók a sümegi Hotel Kapitányban
Ár: 12.500 Ft/fõ/éj kétágyas elhelyezéssel
Az ár az alábbi szolgáltatásokat tartalmazza:
- Szállás egy éjszakára kétágyas szobában
- Félpanziós ellátás; bõséges büféreggeli és büfévacsora a chef

napi ajánlásával
- Wellness-részleg hsználata. Úszómedence, wellnessmedence,

gyermekmedence, pezsgõmedence, külsõ medence (május-ok-
tóber)

- Szauna-sziget használata: Infraszauna, finn szauna, gõzkabin,
szoft-szauna

- TechnoGym fitneszterem, kardiogépek, fürdõköpeny haszná-
lata

- Történelmi lovagjátékok középkori többfogásos lakomával 
(szerdán vagy szombaton a félpanziós vacsora helyett)

- A Kapitány Úr nemzetközi szablyagyûjteményének és utazó ko-
csi kiállításának megtekintése, valamint a Történelmi Magyar-
ország Címerei kiállítás megtekintése.

Fenti ár minimum 2 éjszaka foglalása esetén érvényes a kiemelt és
ünnepi idõszakok kivételével (húsvét, pünkösd, augusztus 20., ok-
tóber 23., november 1., karácsony, szilveszter, a karácsony és szil-
veszter közötti idõszak, stb).
Idegenforgalmi adó: 430 Ft/fõ/éj, - 18 év alatt fizetendõ.
Egyágyas felár:                              8500 Ft/szoba/éj
Várra nézõ standard szoba felára: 3500 Ft/szoba/éj
Családi (4 ágyas) szoba felára:      5500 Ft/szoba/éj
Lakosztály felára:                     10000 Ft/szoba/éj
Gyermekkedvezmények (szülõkkel egy szobában):
1.) Vasárnap-péntek között (kiemelt idõszakok és ünnepi csoma-
gok kivételével) kapható kedvezmény:
- 7 éves korig ingyenes a szülõkkel egy szobában kiságyon vagy

pótágyon
- 7-14 éves kor között 30% kedvezmény.
2.) Péntek és szombat éjszakára további kiemelt (június 15 - au-
gusztus 31. között) és ünnepi idõszakokban történõ foglalás esetén
- 4 éves korig ingyenes
- 4-7 éves kor között 50% kedvezmény
- 7-14 éves kor között 30% kedvezmény.
(Külön szobában a maximális gyermekkedvezmény 30%.)

Az idei önkormányzati naptárfotó-pályázatot az ünnepek
témakörben hirdette meg az E.ON. 

Sok szép alkotás érkezett, segítsen ön is a döntésben! A
beérkezett pályázatokra szeptember 30-ig lehet szavazni a
www.eon.hu/fotopalyazat oldalon. A legtöbb szavazatot

szerzõ kép a 2012-es E.ON falinaptár címlapjára kerül, to-
vábbi tizenkét képet pedig E.ON zsûri választ ki. A nyertes
képekhez tartozó önkormányzatokat és a fotók készítõit ér-
tékes ajándékkal jutalmazzuk!

Nézze meg az alkotásokat, és szavazzon ön is települése-
ink ünnepeire!

Kedves Szerkesztõség!

Olvasva a Forró drót július-augusztusi számát, megakadt a sze-
mem a Pihenés és rekreáció panorámával címet viselõ cikken.
Elõször is gratulálok. Nagyon alapos, és bõséges informáci-
óval ellátott a cikk, valamint kedvet kapunk a györöki láto-
gatáshoz. (S. Laci, Paks)

Tisztelt Szerkesztõség!

Régi iparági dolgozó vagyok és aggódva figyelem, mi törté-
nik a munka világa területén. Az az érzésem és több kollé-
gámé, hogy a cég vezetés mindenhol kihasználja a szak-
szervezeti egyet nem értést, no meg a kormány is. Fogjon
végre össze, de tényleg,  a szakszervezeti mozgalom, min-
den konföderáció, mert rajtunk nem múlik, mi minden
munkavállalóval egyetértünk. Wéber István, Budapest

Szavazzon településeink ünnepeire!

VVIITTÉÉVV  nnyyuuggddííjjaassookk  kkiirráánndduulláássaa

Múltbéli kalandozás
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A Praktiker a megadott
napokon 10%-os kedvez-
ményt biztosít minden
termék árából, beleértve
az akciós termékeket is
(kivéve dohányáru, élel-
miszer, tégla, cserép).
A kedvezmény bizonyos
idõközönként elérhetõ
minden magyarországi
Praktiker áruházban,

minden hónap egy hét-
végéjén (péntek-szom-
bat-vasárnap).

Idõpontok:

Október 28-29-30 
November 25-26-27 
December 16-17-18

PRAKTIKER

Látogasson a Praktiker áruházba 2011-ben is!

Több mint 600 érdeklõdõvel
bõvült azok száma, akik a
MAVIR által kamerával meg-
figyelt fészket látogatták az
elmúlt hetekben a face-
bookon és ettõl nagyság-
renddel is többen keresték
fel a MAVIR honlapját.

A program elõkészítése sok
munkával járt. Amilyen kalan-
dos volt a fészkelés és amilyen
nehezen keltek ki a fiókák,
olyan hamar nõttek fel és re-
pültek ki saját életüket elkezd-
ve. Közben azonban valljuk
be, a szívünkhöz nõttek úgy
az érdeklõdõknek, mint az
oszlopról a fészekbe nyúló
vezetékfelügyelõnek, aki kesz-
tyûjével óvatosan nyúlt a fió-
káért, hogy nehogy megsérül-
jenek a gyûrûzés elõtti percek-
ben.

A program nem csak az or-
nitológusoknak és a LIFE+ Eu-
rópa Unió madárvédelmi prog-
ramnak jelentetett szakmai
szenzációt - hiszen olyan fész-
ket, ahol a második költés ve-
zet eredményre még nem fi-
gyeltek kamerával -, hanem a
MAVIR megítélése is megvál-
tozott, amit sokan szerte az
országban már a madarak ol-
talmazójának könyvelnek el.
Erre jó példa, hogy a nyár fo-
lyamán több alállomást,
vezetékfelügyelõséget keres-
tek fel sérült madarakkal, ame-
lyek nagyrészt az áramszolgál-
tatók vezetékeinek környeze-
tében sérültek meg. Így volt ez
a Sándorfalvai vezetékfelü-
gyelõségen, ahol kerecsen
sólymokat és a kisvárdai
vezetékfelügyelõségen, ahol
sérült kócsagot vettek át és jut-

tattak el sikeresen az illetékes
madárkórházakba, illetve a
vadasparkokba. A gyors intéz-
kedés segítségével sikerült a
fokozottan védett madarak éle-
tét megmenteni. Békéscsaba
környékén a legnagyobb raga-
dozók egyikét, egy sérült réti-
sast sikerült megmentenünk.

A LIFE program négyéves
idõszaka folytatódik, a kamera
egy újabb oszlopra lesz kihe-
lyezve a következõ évben,
aminek helyét jelenleg tervezik
a szakemberek, hogy a tél fo-
lyamán elkezdhessék az elõké-
születeket. Remélhetõleg a kö-
vetkezõ évben már kerecsen-
sólymok fészkelésének megfi-
gyelésében is részünk lehet.

Bíró György
Környezetvédelmi 

fõmunkatárs
MAVIR ZRt.

Praktiker tájékoztató
Ezúton szeretnénk Önöket tájékoztat-
ni, hogy szervezéstechnikai okokból a
37. hét hétvégéjére (2011.09.16-17-18.)
rögzített kedvezményeket sajnos nem
tudjuk biztosítani, helyette a 38. hét
hétvégéjén (2011.09.23-24-25.) tudják
a kedvezményt igénybe venni.

A további hónapok kedvezményes
napjait ez a módosítás nem érinti, il-
letve nem változik a kedvezmény mér-
téke sem [10% minden, az adott idõ-
pontban megvásárolható valamennyi
termék vételárából, beleértve az akciós
termékeket is, kivétel: élelmiszer, do-
hányáru és a Wienerberger termékek
(cserép, tégla)].

Kérem a szeptemberi kedvezmé-
nyes napok módosulásáról dolgozói-
kat értesíteni szíveskedjenek, hogy a
kedvezménybiztosítás lebonyolítása
gördülékeny legyen.

BBúúccssúú  aa  vvéérrccsséékkttõõll

Méhes Lajos Zsombor 2011. május 18-án született 57 cm-rel és 5350 grammal. Anyu-
kája, Budai Zsófia az EDF DÉMÁSZ ügyfélszolgálaton dolgozik, apukája, Méhes La-
jos tûzoltó. „Zsombika jó kisbaba, csak akkor sír, ha éhes, de akkor mint a tûzoltó-
sziréna… Szépen fejlõdik, bár az elsõ pár ruhaméret kimaradt az életébõl" -mondja
az édesanyja.

KK AA RR II KK AATT ÚÚ RR AA

Villanyszámla-baleset

– Nem az áram ütötte meg, hanem a guta...

Fogyi mami

– A mama valami zsírégetõ kúrába fogott...

A jövõ reménységei
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